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Dialectica sau ascultare
Sc povesteşte că doi săteni au 

mers să întrebe pe preotul lor ce 
înseamnă „dialectică". Preotul 
le-a spus: „Să presupunem că vin 
aici un om curat şi unul murdar. 
Eu le ofer ocazia să Iacă baie.
Care dintre ei va dori să o facă?"

Sătenii au răspuns: „Cel mur
dar".

„Nu, cel curat", a spus preo 
tul, „pentru că el este obişnuit să 
sc spele. Deci spuneri-mi, care îşi 
va face baie?"

„Cel curat", au răspuns sătenii.
„Nu", a spus preotul, „cel mur

dar. El are nevoie să se spele. 
Deci, spuncţi-mi, care îşi va face 
baie?"

Sătenii au răspuns: „Cel mur
dar".

„Nu", a spus preotul,  
„amândoi; cel curat, pentru că 
aşa este obişnuit, iar cel murdar, 
pentru că are nevoie. Deci spu- 
ncţi-mi, care îşi va face baie?"

Cu jumătate de gură, sătenii 
au răspuns: „Amândoi".

„Nu, nu, niciunul; pentru că 
cel murdar nu este obişnuit să sc 
spele, iar cel curat nu are nevoie 
de baie".

De acum, sătenii erau com
plet derutaţi.

„Dar bine, părinte", au spus 
ei „de fiecare dată ne dai un alt 
răspuns, şi de fiecare dată ai şi ar 
gumente pentru răspunsul tău".

„Ei bine, fiilor", a răspuns 
preotul,  „acum ştiţi cam ce este 
dialectica".

Nu este înfricoşătoare 
capacitatea minţii omeneşti de a 
produce argumente logice care să 
demonstreze ceea ce inima deja 
doreşte sau voinţa deja a hotă
rât? Am observat cu uimire, la 
fiecare dintre copiii mei, cum de 
îndată ce învăţau să vorbească, 
dcprindcau şi arta explicaţiilor şi 
justificărilor pentru tot ceea ce 
făcuseră, chiar atunci când 
nimeni nu le cerea o justificare. 
Apoi la fel facem toată viaţa şi nu 
ne oprim nici când vedem că ex
plicaţiile niciodată nu repară 
ruina produsă în viaţa noastră de 
deciziile greşite.

Nici una din nebuniile om e
nirii, nici unul din războaiele, 
jafurile şi masacrele care pătează 
istoria nu a fost lipsii de argu
mente şi explicaţii. Cei mai eloc
venţi oratori promovează cauze 
aberante, şi nu fără succes.

Ce risipă de energie, câtă in
teligenţă şi rafinament putem să 
utilizăm atunci când am hotărât 
să mergem pe o cale pe care, vai, 
ceilalţi nu o consideră chiar aşa 
de virtuoasă! Intr-o zi o mamă şi 
fiica ci discutau planurile pentru 
acea seară.

„Mamă," spune fiica, „Neli m-a 
rugat să mă duc la ea în seara 
aceasta ca să învăţăm împreună 
la examenul de biologic de luni".

„E-n regulă", răspunde mama, 
„nu uita că la ora nouă trebuie să 
fii acasă".

„Dar, mamă, nc trebuie mai 
mult timp de studiu. Este un exa
men foarte important şi vreau să 
iau cea mai bună notă. Neli şi cu 
mine învăţăm foarte bine îm 
preună".

„Insă ştii cât de îngrijorată 
sunt atunci când vii acasă după 
lăsarea nopţii".

„Mami, nu este nici o primej
die. Drumul este luminat. N-am 
auzit să sc fi întâmplat ceva rău 
în zona noastră. Şi nu o să stau 
mai mult de ora 11".

Mama este destul de necăjită. 
„Uite, iar începi. Am vorbit 
despre asta de o mie de ori. Ora 
nouă este destul de târziu. N- aţi 
putea să vă întâlniţi duminică şi 
să învăţaţi toată ziua?"

„Neli îşi ajută părinţii la 
treburile casei la slărşitul 
săptămânii. Nu o să aibă timp să 
înveţe cu mine".

„Atunci de ce nu înveţi sin
gură?"

„îmi place să învăţ cu Neli. 
Este cea mai bună prietenă a 
mea".

„Cc-ar fi să vină Neli la noi? 
Când terminaţi, chiar dacă va fi
11 sau 12, mergem cu maşina şi o 
ducem noi acasă".

Fiica este tot mai încurcată şi 
nervoasă.

„Nu se poate. Părinţii ci sunt 
plecaţi deseară şi nu vor să 
rămână casa singură. Şi nu pricep 
de ce nu vrei să mă laşi să mă duc 
la Neli".

Discuţia ar putea să se prelun
gească astfel la nesfârşit, dacă nu 
se va termina cu o explozie de 
nervi şi de învinuiri. De ce nu 
înaintează discuţia? Argumentele 
fiicei sunt destul de rezonabile, 
nu - |  aşa?

în realitate argumentele 
încearcă să mascheze adevăratele 
ei intenţii. Ea are un plan ascuns. 
In seara aceea ea vrea să se 
întâlnească cu prietenul ci. Şi 
totuşi se consideră ofensată că ex
plicaţiile ei nu o conving pe 
mamă.

Nu ar fi mai bine să alegem 
calea simplă şi eficientă a as
cultării?

„Nu există siguranţă decât în 
stricta ascultare de Cuvântul lui 
Dumnezeu. Toate făgăduinţele 
Sale ne sunt oferite cu condiţia 
credinţei şi ascultării; refuzul 
supunerii faţă de poruncile Sale 
ne lipseşte de împlinirea pentru 
noi a bogatelor asigurări ale 
Scripturilor. Noi nu trebuie să nc 
lăsăm conduşi dc emoţii, şi nici 
să ne bizuim pe judecata 
omenească; trebuie să privim la 
voinţa descoperită a lui D um 
nezeu şi să păşim potrivii cu 
porunca Sa clară, indiferent de 
împrejurările care nc înconjoară. 
Dumnezeu va purta grijă de 
rezultate; prin credincioşie faţă 
de Cuvântul Său putem, în vreme 
dc încercare, să dovedim înaintea 
oamenilor şi a îngerilor că D om 
nul poate să aibă încredere in noi 
în locurile cele mai grele, că vom 
împlini voinţa Sa, vom cinsti 
Numele Său şi vom fi o 
binecuvântare pentru poporul 
Său." (Patriarhi şi profeţi, pag. 
621.622)
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Nc găsim în 
timpul statistici
lor anului 1993, al 
evaluării dezvol
tării şi experienţe 

j  lor, al constatării 
tendinţelor. Biserica adven
tistă practică sistemul de statis
tici. De ce? Ele ne arată ce se 
întâmplă în familia noastră 
mondială. Câţi se nasc din nou, 
cum cresc, ce obiceiuri au 
deprins, ce performanţe spiri
tuale au atins; ce fac tinerii, ce 
tendinţe au adolescenţii; care 
este situaţia familiilor, ce vi
sează copiii, ce jocuri preferă;
care ne este hrana si îmbrăcă-! J
mintea; cum folosim timpul 

i liber; în ce măsură consacrăm 
timp pentru rugăciune, medi
taţie spirituală, pentru binele 
altora, pentru veşnicie.

In adevăr, biserica adven
tistă doreşte să-şi cunoască sta
rea, să ştie încotro merge şi cât 

| mai este de parcurs. Dorim să 
ştim ce obiective şi ţinte am alias, 

i  ce trebuie schimbat, ce poate 
fi păstrat, ce trebuie părăsit.

Sunt lucruri ce se pot 
verifica, se pol măsura. Dar 
sunt şi lucruri care scapă cal

culelor.
Vă propun o scrie de între

bări cu ajutorul cărora ne pu
tem evalua personal starea şi 
nivelul experienţei noastre.

1. De cât timp eşti membrii al 
bisericii? Cum ni ajuns să devii 
membru al bisericii?

2. Care este profunzimea  
reiaţilor tale cu Domnul Isus? Ce 
siguranţă ai cu privire la viaţa 
veşnică?

3. Eşti convins că biserica ad
ventistă este biserica rămăşiţei?

4. A crescut implicarea ta în 
lucrările bisericii în ultimii doi

Pe voi înşivă, cercetati-vă
9 '  9

ani? Câte vizite misionare ai făcut 
în ultima lună? Eşti implicat în 
lucrarea de binefacere a com uni
tăţii tale?

5. Eşti la curent cu ţintele şi 
activitatea comunităţii tale în lu
crarea misionară? Ce ştii despre 
Misiunea globală?

6. Socoteşti că zecimea este im 
portantă? Eşti m ulţumit cum  se 
cheltuiesc fondurile ?

7. Eşti mulţumit de felul cum  
lucrează pastorul tău ? A i încredere 
în conducerea bisericii?

,V. A i ascultat anul trecut cel 
puţin o predică despre a doua 
venire a Domnului Hristos? Ce 
reacţie ai avut? Dar despre păzirea 
Sabatului? A i studiat de curând 
despre sanctuar şi despre judecata 
de cercetare? A i ascultat predici cu 
privire la vieţuirea sănătoasă şi 
m odul de viaţă adventist?

0. Participi săptămânal la ser

viciile de cult ? A i adus în ultimele
12 luni o rudă sau un prieten la 
biserică?

10. li încredinţezi lui Isus situ 
aţia ta zilnică? Eşti pregătit să în 

tâmpini pe Isus în timpul vieţii 

tale?
11. Ce loc ocupă Duhul Sfânt 

în viaţa ta de fiecare zi?
12. A i un program zilnic de 

rugăciune personală şi studiul 
Bibliei şi al Spiritului Profetic?

' Eşti un elev stăruitor şi studios al 
lecţittnii Şcolii <Jc Sabat ?

13. Crezi că standardele şi 
idealurile bisericii sunt demne de 
pus în practică? M ai crezi că tu 
tunul, alcoolul, la fe l ca şi cafeaua, 
sunt dăunătoare sănătăţii? Ce 
dictă foloseşti? Carnală, vege

tări ană, lacto-ovo-veget ariană 
etc. ? Ce temei ai pentru folosirea

ei? Mai crezi 
că învăţătura 
cu privire la 
bijuterii şi cos
metice este 
raţională? 
Atitudinea 

bisericii fa ţă  de dans m ai este ac
tuală? Poziţia bisericii fa ţă  de 
divorţ este justificată?

14. La ce concluzie ai ajuns, 
răspunzând la toate aceste 
întrebări? Ce hotărâri ai luat?

Apartenenţa la marele 
număr de membri ai bisericii 
este o onoare şi un privilegiu 
pe care ni-l dăruieşte Isus. El 
ne socoteşte parte a trupului 
Său spiritual mistic şi ne iubeş
te pe fiecare în parte, ca şi când 
am fi singurii pe lume. Insă 
apartenenţa nu este de ajuns.

Cu ocazia unui comitet ple
nar al Uniunii, după ce secre
tarul a prezentat dinamica 
membrilor bisericii, preşedin
tele a întrebat: „Frate secretar, 
câţi din ei îşi au numele scris şi 
în cartea vieţii din cer?"

Secretarul n-a putut răs
punde, dar întrebarea mă ur
măreşte mereu, căci aparte
nenţa la comunitatea Noului 
Ierusalim este hotărârea 
noastră, alegerea noastră, im
plicarea noastră şi harul Dom
nului nostru Isus Hristos.

Vă invit, deci, cu ocazia 
evaluării şi a cercetării statis
ticilor, să ne cercetăm dacă 
suntem în credinţă, în biserică, 
în lucrare în Hristos, în Noul 
Ierusalim.

N elu  D um itrescu,
preşedintele Uniunii Bisericii

Adventiste de Ziua a Şaptea din 
România

4 Curierul Adventist •  Februarie 1994



! Timpul
■

revenirii lui Isus
Noi, adventiştii, nc-am 

născut din clocotul fiiadelfian 
al marilor treziri creştine ale 
secolului trecut. Nc-am născut 
din limpezimea şi dulceaţa sin
gurei speranţe biblice. Dar naş
terea noastră n-ar fi fost spre 
vcşnicic, dacă n-am li gustat 
amărăciunea din octombrie 
1844. Acest botez al lacrimilor 
care aduc înţelepciune şi-a 
avut locul lui în providenţa lui 
Dumnezeu, aşa cum aparentul 
eşec de acum două milenii al 
lui Isus din Nazaret a înteme
iat biserica.

După Marea dezamăgire, 
unii au continuat cu mai mult 
interes cercetarea Bibliei şi 
cercetarea de sine, în timp ce 
alţii au continuat să fixeze noi 
date ale revenirii lui Isus:
1854, 1874, 1914 si altele. Dar

7 o

acest spirit al disecării crono
logice a viitorului nu i-a ocolit 
nici pe adventiştii sabatişti, deşi 
ei au toate condiţiile şi moti
vele să fie mai înţelepţi în 
acest domeniu. De fiecare 
dată când se publică prognoza 
unui eveniment cosmic deose
bit, când la orizont se adună 
norii unui nou război, când se

Florin Lăiu •

împlineşte un număr de ani 
semnificativ sau când un autor 
iresponsabil publică „experien
ţe” cu presupuşi îngeri care 
înştiinţează în secret data 
aproximativă a revenirii Dom
nului, suntem atât de pregătiţi 
să înghiţim eroarea. A existat
o măsură de ignoranţă la acest 
capitol teologic, în primul rând
o neînţelegere fundamentală a 
profeţiilor referitoare la cel 
de-al doilea advent şi o necu
noaştere a principiilor divine 
care guvernează istoria.

Fără îndoială că ne apro
piem cu paşi repezi de sfârşit. 
Articolul acesta nu este scris 
pentru a ne deschide largi şi 
îndelungate perspective pă
mânteşti. Chiar şi necredin
cioşii ştiu acum că planeta al
bastră este pe cale de a sfârşi 
în cenuşă sau în propriile 
reziduuri. Dar, în ultimii ani, 
odată cu cuceririle tot mai 
spectaculoase ale Evanghelici, 
unii sunt tentaţi să se preocu
pe de calcule şi speculaţii 
profetice. Este acest lucru o 
virtute, este o preocupare ino
fensivă sau un pericol pentru 
credinţă?

Interesul pentru 
calcule şi specu
laţii profetice este 
o virtute, o simplă 
p r e o c u p a r e  
inofensivă sau 
un pericol pentru 
credinţă?

Ideea de a publica un 
răspuns clar asupra acestui 
punct a venit în urma con
statării că încă există printre 
noi pericolul fixării de date. 
Deşi nu este vorba de o 
adevărată mişcare sau de o 
manifestare turbulentă, dorim 
să prevenim orice situaţie care 
ar duce pe cineva prea departe 
pentru a-şi mai reveni.

Pentru început, trebuie să 
spun că eu însumi am trecut 
cândva, din neştiinţă, prin 
tentaţii asemănătoare şi nu 
sunt bucuros să condamn pe 
cineva care cade în această
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„plasă a timpului”. De regulă, 
oamenii care se preocupă de 
astfel de lucruri sunt motivaţi 
de dorul şi speranţa revenirii 
Mântuitorului, sunt oameni 
legaţi de Scriptură. Se ştie că, 
acolo unde se lucrează, se lac 
şi greşeli, iar faptul că unii 
credincioşi nu greşesc la capi
tolul acesta nu este neapărat o 
dovadă de virtute. Dar, dacă 
preocuparea şi concluziile 
căutătorului de „vremi hotă
râte” nu sunt binecuvântate 
de Dumnezeu, orice murilor 
trebuie să ştie, şi în special ad
ventiştii, cum să se ferească de 
blestemul unor asemenea„des- 
copcriri”. Oferim cititorilor 
temeiurile noastre biblice 
privitoare la imposibilitatea 
cunoaşterii acestor taine, 
împreună cu câteva declaraţii 
ale Ellcnei White.

Motive biblice

1. Data revenirii Domnului 
este condiţionată. Evenimen
tul poate fi grăbit, dar poate fi 
şi întârziat de factori omeneşti 
(2 Pelm 3, ll-12;Apoc. 14,15-18 
comp. Marcu 4,29).

2. Nici Isiis, nici îngerii, 
nici profeţii n-au cunoscut tim
pul definit al sfârşitului is
torici. Nici astăzi îngerii nu 
ştiu mai mult, nici diavolul nu 
deţine acest secret. Ce şanse 
avem noi, muritorii, să des
coperim ceea ce Dumnezeu
nu descoperise nici Fiului Său 
când era printre noi? (Maici 
24,36; Fapte 1,7; ITes. 5,2; 
Apoc. 12,12). De aceea ni s-a 
recomandat veghere continuă: 
Matei 24,42-44; 25,13; Marcu 
13,33.35-37.

3. Dumnezeu este răbdă
tor. Pentru Dumnezeu, nu

cifrele rotunde sau simbolice, 
nici perioadele sau trecerea 
timpului, sunt de cea mai mare 
valoare, ci fiinţele pentru care 
a murit llristos. (2Petru 3,8-9).

4. Isiis a avertizat împo
triva mesajelor false, în spe
cial cu privire la revenirea Lui. 
(Marcu 13,4-5.7.10). Atât fixa
rea unui timp apropiat, cât şi a 
unui timp îndepărtat, sunt 
greşite: ITes. 2,1.2; Mal 24,48.

5. „împlinirea vremii”, în 
cazul revenirii Domnului, nu 
este un timp definit, profetic, 
ci o „vreme potrivită”, timpul 
în care culminează răul în 
opoziţie cu binele, făcând 
necesară intervenţia finală a 
lui Dumnezeu (ITiin 6,15).

6. Profeţia din Apocalipsa
10,6, dacă estestudiată cu 

. .
atenţie, prin comparaţie cu 
cea din Daniel 12,4-13, ne 
învaţă că perioada profetică 
cea mai lungă (de 2300 zile- 
ani), desigilată la venirea tim
pului sfârşitului, odată cu 
creşterea cunoştinţei profe
tice, este ultimul termen 
apocaliptic. După această 
dată (anul 1844, începutul 
judecăţii în cer), Domnul a 
jurat că nu va mai <1 nici o

Oamenii care se 
preocupă de astfel 
de calcule sunt 
motivaţi de dorul 
şi speranţa reveni
rii Mântuitorului, 
sunt oameni le
gaţi de Scriptură.

„vreme hotărâtă”. Consultaţi 
traducerea sinodală, versiunea 
GBV (cu triunghi) sau alte 
traduceri, pentru redarea ter
menului ca timp (gr. chronos, 
termen, perioadă, vreme 
hotărâtă), nu ca zăbavă.

Câteva declaraţii ale 

Spiritului Profetic:

„Eu am dat această mărtu
rie, după trecerea termenului 
din 1844, că nu se va mai fixa 
nici un timp prin care să fie 
pus la încercare poporul lui 
Dumnezeu. Marele test cu 
privire la timp a fost termenul 
de la 1843/1844; şi toţi cei ce 
au fixat date dincoace de acele 
mari perioade marcate în pro
feţie au înşelat pe alţii şi s-au 
înşelat ei înşişi.” (Life Sketches, 
pag. 221)

„Dacă am avansa în cunoaş
tere spirituală, am vedea ade
vărul dezvoltându-se şi lărgin- 
du-se într-un fel în care n-am 
visat. Dar el nu se va dezvolta 
niciodată în aşa fel încât să ne 
imaginăm că putem şti Vre
murile şi soroacele pe care 
Tatăl le-a păstrat sub stăpâni
rea Sa’. Mereu, mereu am fost 
avertizată cu privire la fixarea 
de date. Niciodată nu va mai fi 
pentru poporul lui Dumnezeu
o solie adevărată, întemeiată 
pe un timp hotărât. Noi nu 
vom putea cunoaşte timpul 
pentru revărsarea Spiritului 
Sfânt sau pentru venirea lui 
Hristos.”( /  Selecled Messages, 
pag. 188)

„ Şi pentru ce nu ne-a dat 
El această cunoştinţă? Pentru 
că, dacă nc-ar fi dat-o, n-am fi 
folosit-o bine. Din această 
cunoştinţă ar fi rezultat în po-
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Pentru Dumnezeu, 
nu cifrele rotunde 
sau simbolice, nici 
perioadele sau tre
cerea timpului 
sunt de cea mai 
mare valoare, ci 
fiinţele pentru care 
a murit Hristos.

porul nostru o stare tic lucruri 
i care ar ii întârziat foarte mult 
i lucrarea lui Dumnezeu de a 

pregăti un popor care să stea 
| în picioare în ziua aceea. Noi 

nu trebuie să trăim într-o ex
citaţie întemeiată pe descope
rirea unui timp definit... Isus a 
spus ucenicilor Lui să veghe
ze, dar nu să aştepte un timp 
hotărât... Nimeni nu va fi în 
stare să spună mai dinainte 
când anume va fi acel timp... 
Prin urmare, nu veţi putea 
spune că El va veni intr-un 
an, peste doi ani sau peste 
cinci ani, şi nici să socotiţi 
venirea Lui ca fiind mai înde
părtată, declarând că nu 
poate avea Ioc în zece sau în 
douăzeci de ani.” (IbicL, pag.

! LS9).
i

„Cu cât se fixează mai l'rec- 
vent termene pentru a doua 
venire şi cu cât se răspândeşte 
mai mult o asemenea noutate, 
cu atât sunt servite mai bine 
intenţiile lui Satan. Fiecare ter
men fals care trece aruncă dis
preţ şi batjocură asupra marii 
mişcări adventiste de la 1843/ 
1844. Cei ce persistă în aceas

tă eroare vor fixa, în cele din 
urmă, o dală foarte îndepărtată, 
odihnindu-se apoi într-o falsă 
siguranţă din care mulţi se vor 
trezi cândva li prea târziu11. (Tra
gedia Veacurilor, pag. 418.419) 

„Mulţi dintre cei ce s-au 
numit adventişti au căzut în 
eroarea fixării de termene. 
Termen după termen s-au 
fixat şi eşec după eşec a fost 
rezultatul. Dar acest timp a 
fost declarat ca fiind dincolo 
de privirile muritorilor. Nici 
chiar îngerii...nu cunosc ziua şi 
ceasul acela... Deoarece ter
menele fixate în mod repetat 
au trecut, lumea este într-o 
mai hotărâtă necredinţă decât 
înainte cu privire la revenirea 
lui Hristos. Oamenii privesc cu 
dezgust eşecurile celor ce au 
fixat termene şi...resping cu
vântul care spune că sfârşitul 
tuturor lucrurilor este aproa
pe.” (Review and Herald 16 
august 1887)

„Nimeni nu are o solie ade
vărată care să arate timpul în 
care Hristos va veni sau nu va 
veni. Fiţi siguri că Dumnezeu 
n-a dat nimănui autoritatea de 
a spune că Domnul Hristos îşi 
mai întârzie venirea cinci ani, 
zece ani sau douăzeci de ani. 
«Fiţi gata!...(Mal 24,44)». 
Acesta este mesajul nostru, 
este chiar solia pe care o pro
clamă cei trei îngeri zburând 
prin mijlocul cerului. Lucrarea 
de făcut acum este aceea de a 
face să răsune această ultimă 
solie de har într-o lume căzu
tă. O nouă viaţă vine din cer şi 
ia în stăpânire pe poporul lui 
Dumnezeu. Dar în biserică vor 
avea loc divizări. Două tabere 
se vor dezvolta. Grâul şi neghi
nă vor creşte împreună până 
la seceriş.

Lucrarea va deveni tot mai 
profundă şi mai serioasă până 
la sfârşitul timpului. Şi toţi cei 
ce sunt conlucrători cu Dum
nezeu se vor lupta cu cea mai 
marc seriozitate pentru cre
dinţa dată sfinţilor odată pen
tru totdeauna. Ei nu vor fi 
abătuţi de la solia actuală, carc 
deja luminează pământul cu 
slava ei. Nu există nimic alt
ceva pentru care să merite să 
ne «luptăm» decât pentru 
slava lui Dumnezeu. Singura 
piatră carc va rămâne este 
Stânca Veacurilor. Adevărul, 
aşa cum este cl în Isus, este 
refugiul în aceste zile ale 
răspândirii erorilor..." (2 Se- 
lected Messages, pag. 107-108)

Sperăm că argumentele 
noastre au fost concludente 
pentru un credincios adventist 
sincer. Toţi cei carc iubim 
venirea Lui putem rămâne în 
siguranţă sub jugul credinţei, 
adânc doritori de a grăbi ve
nirea Domnului şi a nu o mai 
întârzia prin calcule păcătoase 
şi atitudini neautorizatc dc 
Cuvântul lui Dumnezeu. Şi, 
mai presus de toată corecti
tudinea teologică pe carc o 
profesăm şi o apărăm, să nu 
uităm că adevărul, „aşa cum 
este el în Isus”, stă în iubire, 
care trebuie să-i cuprindă şi pe 
cei greşiţi.

Toţi cei ce iubesc cărarea 
lui Isus şi crucea Lui vor găsi 
înţelepciune suficientă pentru 
a-şi sprijini credinţa pe nimic 
altceva decât pe Cuvântul clar 
al lui Dumnezeu. Adevăratul 
adventist aici stă, nu poate 
altfel. Aşa să ne ajute Dum
nezeu!

Florin I.ăiu predă limbile biblice
la Institutul Teologic Adventist

Curierul Adventist •  Ianuarie 1994



Un slujitor descurajat
Ilic trăia într-un timp tic 

mare apostazie. Din cât cu
noaştem noi, numai un om în 
întreaga împărăţie era recu
noscui drept profet al Dom
nului, în timp ce profeţii lui 
Baal erau palru sute cincizeci 
de oameni. Cinstit şi eroic, Ilic 
a încercat să oprească cursul 
potopului de păcat şi a chemat 
pe Israel la pocăinţă, dar aver
tizarea i-a adus numai condam
nare si ură. Profetul a fost 
alungat de către Ahab, care 
căuta să-i viaţa.

Culminarca evenimentelor 
a avut loc la adunarea copiilor 
împărăţiei pe Muntele Cârmei. 
Aici, timp de o zi întreagă, les
tul a demonstrat atât falsitatea 
şi nebunia închinării la baa li , 
cât şi puterea şi maiestatea 
Dumnezeului cerurilor.

De la această mare înălţime 
a succesului, profetul lui Dum
nezeu a coborât ziua următoa
re în valea celei mai adânci 
descurajări. înspăimântat de 
avertizarea păcătoasei Izabcla, 
cl a fugit în pustie pentru a-şi 
salva viaţa. Obosit şi apăsat, s-a 
culcat să doarmă. De două ori 
a fost trezit din somnul său 
pentru a lua din hrana minu
nată pregătită de un înger şi, 
în puterea acestei hrane, a 
mers patruzeci dc zile până la 
Horcb. Şi, aici, Dumnezeu S-a 
întâlnit cu el. în vocea liniştită 
şi blândă, Ilic a auzit pe Dum
nezeu vorbind sufletului său, 
şi întrebarea pusă lui a fost 
aceasta: „Ce faci tu aici, Ilic?“

Nelu Dumitrescu

Ca răspuns, profetul a început 
să se plângă: „Eu, numai cu 
singur am rămas, şi caută să-mi 
ia viaţa".

Iată un om dcscurajat. El 
simţea că e singurul în tot Is
raelul care a rămas credincios 
lui Dumnezeu. Dar nu era aşa. 
Asigurarea divină suna: „Mi-am 
păstrat şapte mii în Israel." 
înviorat şi întărit de această 
divină asigurare, profetul lui 
Dumnezeu s-a reîntors în ţara 
lui Israel pentru a-şi continua 
sfânta sa chemare.

Această lecţie este pentru 
slujitorii bisericii de astăzi. Ei 
lucrează cinstit în multe locuri 
pentru a învăţa drept princi
piile şi pentru a preveni marele 
potop al valului lumesc care a 
înghiţit marca lume creştină 
din jurul nostru şi care caută 
să copleşească şi biserica rămă
şiţei. Şi, uneori, aceşti luptă
tori bravi ai crucii obosesc în 
lupta lor. Ei se întreabă: „Ce 
folos am din acest efort? Se 
merită să stai ca reformator? 
Eforturile şi motivele care in
spiră lucrarea mea nu sunt 
apreciate."

Aceste observaţii, care sunt 
punctul de plecare pentru a- 
ccst articol, se găsesc într-o 
scrisoare primită de la un pas
tor. El este unul din cei descrişi 
mai sus: un slujitor al lui Hris- 
tos, cinstit, sincer, consacrat. 
Flacăra nădejdii advente arde 
încă puternic în pieptul său. El

crede această solie cu 
simplitatea unui copil şi mai 
crede că aceeaşi credinţă 
simplă va inspira inima fiecă
rui membru al bisericii. El vede 
spiritul lumesc pătrunzând bi
serica şi pe unii sucombând în 
faţa influenţelor lui seducătoa
re. Vede pe unii din membrii 
bisericii rămăşiţei mergând la 
teatru, la cinematograf, pe 
unii dintre ei jucând jocuri de 
noroc şi alte jocuri la care lu
mea întreagă participă. El 
avertizează împotriva acestor 
atacuri şi caută să salveze pe 
membrii turmei sale. Primeşte 
critici din partea unora pentru 
efortul pe care îl depune, iar 
el îmi scrie despre experienţa 
sa. El spune cinstit: „Am a- 
juns teribil de descurajat". El 
doreşte să ştie dacă nu merge 
prea departe prin condam
narea acestor păcate şi 
întreabă dacă toţi slujitorii 
sunt de aceeaşi părere cu cl.

Sunt fericit să spun acestui 
scump frate, căruia îi port un 
profund respect, că nu „merge 
prea departe", dar că, într-un 
moment de slăbiciune şi 
apăsare, a uitat Izvorul puterii 
sale şi, asemenea lui Ilic din 
vechime, repetă plângerile 
sale triste. Mulţumesc lui 

Dumnezeu că am încă 
încredere în conducătorii aces
tei denominaţiuni, la nivel 
local şi la cei general. Cred că 
sunt printre conducătorii 
noştri unii care nu şi-au plecat 
încă genunchii înaintea lui
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Baal, nici nu i-au sărutat chipul. 
Ei urmăresc să înalţe steagul 
adevărului şi să promoveze 
cauza dreptăţii. Trebuie să nc 
rugăm pentru ei. Să ne rugăm 

i unul pentru altul în marele 
j conflict în care suntem an

gajaţi, pentru că este o luptă 
pe viaţă şi pe moarte.

Zilele în care trăim, ca 
niciodată mai înainte, cer 

! credinţă hotărâtă, curaj 
nestrămutat, sunt zile pentru 

j ţinte eroice, când Dumnezeu 
cheamă bărbaţi şi femei să 
stea la spărtură şi să reziste, 
dacă va fi nevoie, până la sa
crificiul vieţii lor, în apărarea 
adevărului şi a neprihănirii.

Două clase de lucrători 
sunt reprezentate în lucrarea 
bisericii. O clasă, evident cu o 
viziune redusă a chemării în 

I care sunt angajaţi, predică 
! pentru a place mai mult po

porului decât lui Dumnezeu.
Ei predică lucruri plăcute, lu
cruri măgulitoare. La amvon, ei 
caută să înalţe dezvoltarea so- 

I cială şi intelectuală a ascultă
torilor lor. Evenimentele pre
zente fac mai mult apel la cu
getarea lor decât adevărurile 
Cuvântului lui Dumnezeu.

Pe de altă parte, sunt fericit 
să spun că, în marea biserică 
creştină, încă poate li găsită o 

I clasă de slujitori, care sunt solii 
lui Dumnezeu, care au viziunea 
caracterului sfânt al lucrării 
lor şi a responsabilităţii lor de 
străjeri pe zidurile Sionului.

Pot li găsite aceste două 
categorii şi în lucrarea bisericii 
adventiste? Sunt printre noi 
dintre aceia care privesc lucra
rea lor mai mult ca o profesiune 
decât ca o pasiune, care pre
dică pentru salariu, care caută 

I să placă mai mult oamenilor 
decât lui Dumnezeu, care se tem

să spună lucruri care ofensea
ză urechile sensibile ale priete
nilor sau ale membrilor bogaţi 
şi cu influenţă în adunarea lor?

Nu putem crede că această 
clasă este predominantă. Dacă 
este aşa, Dumnezeu să aibă milă 
de ci şi, prin Duhul Său luminos 
şi prin harul Său minunat, să-i 
facă slujitorii Săi veritabili.

Pe dc altă parte, credem că 
marca majoritate a slujitorilor 
acestei denominaţiuni sunt 
cinstiţi, căutând să cunoască şi 
să facă voia lui Dumnezeu; ei 
caută să cunoască ce solie a 
dat El copiilor Săi şi, în timp 
ce nu vor să întristeze cu voia 
inima vreunui membru din 
adunarea lor, totuşi simt o 
obligaţie solemnă să predice 
solia lui Dumnezeu - oricare 
ar fi învăţătura sau mustrarea, 
fără să părtinească aplicaţia ei - 
prietenilor sau celor bogaţi.

Chemarea pentru această 
oră este o chemare la credin- 
cioşie. Am ajuns intr-un timp 
când răceala, indiferenţa şi 
necinstea se găsesc în biserică. 
Dar serva Domnului ne spune 
că, în acest timp, trebuie să scoa
tem căldură din răceala altora, 
putere din slăbiciunea lor, curaj 
din teama lor, loialitate din tră
darea lor. Dacă vedem păcat 
în biserică, aceasta să ne con
ducă la Dumnezeu.

Dumnezeu pregăteşte un 
popor pentru Ziua Domnului, 
bărbaţi şi femei care să stea pe 
Muntele Sionului, biruitori 
asupra păcatului şi a tuturor 
căilor lui. în timpul judecăţii, 
este prea târziu pentru a mai fi 
învinse. Ce este de făcut trebu
ie făcut repede. Nu trebuie să 
mai glumim cu păcatul. Nu tre
buie să mai zâmbim indulgent 
la provocările lui. Trebuie să 
numim păcatul cu numele său

adevărat şi să-l denunţăm în- 
tr-un limbaj clar şi neînşelător.

Străjerii!
După cuvintele profetului, 

noi trebuie să strigăm tare, să 
nu ne oprim şi să arătăm po
porului fărădelegile lui şi casei 
lui Iacov păcatele ei (Isa:58,l). 
Şi slujitorul bisericii, care re
fuză să facă aceasta, este un 
străjer necredincios. El a înce
tat să dea un sunet clar de trâm- 
bită. Chiar dacă el însusi nu 
este unit cu nelegiuiţii, mân
când şi bând cu beţivii, totuşi 
prin tăcerea lui încurajează o 
asemenea conduită la o parte 
a membrilor. El este un admi
nistrator necredincios şi va tre
bui să răspundă (Ezech.33,7-22).

Intre membrii bisericii lui 
Hristos nu este loc pentru cei 
care, în mod direct, violează 
principiile adevărului şi nepri
hănirii. Ea nu se poate însoţi 
cu cei care, prin felul lor de 
conduită, sunt lumeşti, care 
caută prietenia cu mulţimea în 
lumea din jurul lor. Dacă a 
fost o asemenea tendinţă în 
trecut, a venit timpul când 
principiile trebuie să fie înăl
ţate şi păcătoşii din Sion, care 
refuză să-şi reformeze căile, să 
fie îndepărtaţi din poporul lui 
Dumnezeu. Slujitorul acestei 
biserici va fi necredincios înda
toririlor Sale sfinte, dacă înce
tează să menţină standardele 
încredinţate acestui popor.

Deci, să prindem curaj. Să 
fim viteji, drepţi şi credincioşi 
la postul unde Dumnezeu ne-a 
rânduit, bizuindu-ne pe El 
pentru putere şi înţelepciune, 
lucrând în temere de El, ves
tind Cuvântul Său fără teamă, 
dar în iubire, şi căutând la El 
aprobarea, şi nu la aceia 
pentru care lucrăm.

La acest fel de lucrare ne 
cheamă Dumnezeu.
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Primele roade

Institutul Teologie de grad universitar 
începe să rodească. Prima promoţie de 
licenţiaţi în teologie a susţinut examenul de 
licenţă pe data de 25 ianuarie 1994. 39 de 
pastori, care au trecut cu bine examenele 
anterioare, s-au prezentat în faţa Comisiei 
numite în acest scop!

Competenţa, seriozitatea, profunzimea .şi 
implicarea au fost caracteristicile acestei 
prime promoţii. Concluzia Comisiei de exa
minare este că avem teologi de înaltă ţinută 
spirituală şi profesională, care pot sta 
alături de absolvenţi din oricare alte in
stitute teologice adventiste din Europa.

Diplomele emise de Institut sunt egale 
cu gradul de Maşter emis de celelalte in
stituţii de învăţământ teologic.

Mulţumim Iui Dumnezeu pentru rezul
tate şi-I închinăm Lui roadele!

Nelu Dumitrescu, 

rectorul Institutului Teologic Adventist

Compensaţii pen
tru biserica din 
Ungaria. Statul 
ungar a fost de acord 
să plătească o compen
saţie echivalând cu 
660.000 dolari pentru 
două proprietăţi mari 
care au fost luate 
bisericii după al doilea 
război mondial. Aces
te fonduri urmează să 
fie folosite pentru a 
finaliza construirea 
unei noi biserici în 
Debreţin şi pentru a 
construi două biserici 
în Szcged şi Szolnok.
In plus, cabinetul pri
mului ministru a afir
mat că biserica adven
tistă are dreptul să 
pretindă redobândirea 
fostei edituri şi tipo
grafii, pentru care în 
curând vor începe 
negocieri (din Bule
tinul Informativ al 
preşedintelui Confe
rinţei Generale, 22 
decembrie 1993).

Ne-am putea ruga 
pentru două lucruri: ca 
ideea să prindă şi ca gu
vernul nostru să aibă bani 
pentru despăgubiri.

I
W.R. Beach moare 
la 92 de ani. Waltcr 
Raymond Beach a în
cetat din viaţă Ia 10 
noiembrie 1993, la 
Loma Linda, Califor
nia, în vârstă de 92 de 
ani. După ce a devenit 
pastor în 1926, lr. Beach 
a început o activitate 
de 27 de ani în Euro 
pa de Sud, ceea ce l-a

adus în repetate rân
duri în România.

Recunoscut ca un 
expert în organizaţie 
bisericească, W.R. 
Beach a fost secreta
rul Conferinţei G ene
rale, între anii 1954 şi 
1970. Apoi, încă cinci 
ani, a lucrat ca vice
preşedinte al Confe
rinţei Generale.

Fr.Beach este al 
treilea fost vice-preşe- 
dinte al Conferinţei 
Generale, care încetea
ză din viaţă în ultimele 
luni, după Willis Hack- 
ett şi Alf Lohne, toţi la 
vârste destul de înain
tate. Pe 16 decembrie, 
a decedat al patrulea -

Keith Samucl Parmen- 
ter.

Adventist Review, 
6 şi 13 ianuarie 1947

Sabatul „Bucură-te 
cu mine", un suc
ces. Conducătorii Di
viziunii nord-america- 
ne au iniţiat un plan în 
cadrul căruia foşti 
membri şi membri 
inactivi să fie invitaţi 
într-un Sabat special 
în bisericile noastre 
(un program similar 
Sabatului „Vino înainte 
de iarnă"). Un sondaj 
arată că în jur de 28.000 
de persoane au accep
tat invitaţia şi au parti
cipat la acest Sabat

special din 20 noiem
brie 1993. Preşedin
tele diviziunii, Alfrcd 
McCIure, a spus că 
această participare a 
evidenţiat „marea 
nevoie ca în comuni
tăţile nord-amcricanc 
să se pună la punct, cu 
rugăciune şi tact, un 
program pentru recu
perarea celor care 
cândva au fost cu noi“.

De asemenea, pre
şedintele a spus că a- 
preciază că 80% din
tre comunităţi sunt an
gajate acum în progra
me care să valorifice 
acest început, prin 
contacte personale, vi
zite, întâlniri în grupe 
mici şi evanghelizare 
publică.

Adventist Review, 
6 ianuarie 1994

Un ciclu de evan
ghelizare atrage 
1100 de vizitatori.
Şapte comunităţi ad
ventiste din statul 
Washington, nord-ves- 
tul Statelor Unite, au 
cooperat în organiza
rea unei serii de evan
ghelizare, cu durata 
de şase săptămâni. 
Programul intitulat 
„Apocalipsa, acum" a 
atras, în seara de des
chidere, 1100 de p e r 
soane. Datorită numă
rului marc de partici
panţi, prelegerile se 
ţineau în două serii 
succesive. Ca rezultat, 
pe 20 noiembrie 1993, 
75 de persoane au in
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trai în biscrica adven
tistă.

In aceeaşi perioadă, 
au fost vizitate 25 de 
şcoli publice din zonă, 
cu un program de edu
caţie antidrog.

Adventist Review, 
6 ianuarie 1994

Mai multe bote
zuri în Bosnia- 
Herţegovina. în
ciuda tragicului război 
civil care continuă în 
Bosnia-Herţegovina, 
adventiştii au desfăşu- 

| rat 22 de serii de cvan- 
| ghelizare în acea regi- 
j  une ruinată şi primej-
I dioasă, cu rezultatul 
| înfiinţării a patru 
! comunităţi.

în Sarajevo, peste 
400 de credincioşi par
ticipă la viaţa comu- 

! nităţii în două servicii
I divine succesive, iar 50 
| de persoane se pre

gătesc pentru botez, 
în Banja Luca, capita
la Bosniei, 30 de per
soane au fost botezate 
în 1993.

Adventist Review, 
6 ianuarie 1994

Cambodgia recu
noaşte Biserica 
Adventistă. Guver
nul cambodgian a 
acordat deplină recu
noaştere legală 
Bisericii Adventiste.
Cu acest nou statut, 
biserica poate deţine 
proprietăţi şi funcţiona 
legal.

Adventist Review, 
6 ianuarie 1994

Tipografia AMITY, 
China, produce.
Tipografia AMITY 
(Prietenia) din Nanjing, 
China, a anunţat de 
curând tipărirea 
Biblici cu numărul 
6.000.000 în limba chi
neză, potrivit cu D e
partamentul de comu
nicaţii al Conferinţei 
Generale.

Finanţarea iniţială 
a Tipografiei Amity a 
venit din partea unui 
grup de organizaţii 
creştine din Germania, 
inclusiv biserica adven
tistă. Pentru viitor, se 
prevede tipărirea a 1,6 
milioane Biblii în acest 
an şi 1,8 milioane Biblii 
în 1995. De asemenea. 
Tipografia Amity a 
primit autorizarea 
guvernului chinez să 
tipărească „Hristos, 
Lumina lumii“.

Adventist Review, 
20 ianuarie 1994

Sistemul poştal 
adventist lucrea
ză în zonele afec
tate de războiul din 
fosta Iugoslavie. 
Peste 1.500.000 de co- 
lete şi scrisori au fost 
distribuite, prin inter
mediul ADRA, pe teri
toriul fostei Iugoslavii, 
începând din decembrie 
1991.

ADRA este singura 
organizaţie umanitară 
care are posibilitatea 
de a distribui resurse 
în acest scop şi de a e- 
fectua servicii poştale,

trecând de punctele 
de control din Serbia 
şi Croaţia.

„Este un fapt general 
recunoscut că A DRA 
este singura organiza
ţie umanitară care de
pune eforturi vaste, or
ganizând transporturi 
şi distribuţii de ajutoa
re tuturor celor în 
nevoie ,  in d ife ren t  
de naţionalitate sau  
a partenenţă religioa
să", a declarat Ralph 
Watts, preşedintele 
ADRA.

Sute de voluntari 
organizează şi distri
buie poşta. Referitor 
la colete, acestea sunt 
numerotate, tipărin- 
du-se o listă de nume, 
care este trimisă apoi 
Ia depozitele ADRA, 
astfel încât oamenii 
pot verifica dacă au 
primit vreun pachet.

Dacă într-un inter
val de o lună nimeni 
nu ridică pachetul res
pectiv, acesta este dat 
unei alte persoane a- 
flată în nevoie. în cazul 
în care cineva vine să-şi 
ridice coletul după ex
pirarea termenului, iar 
acesta a fost oferit 
altcuiva, i se va da în 
schimb un altul, com
parabil cu celălalt.

Aceste colete sunt 
ambalate la birourile 
A D R A  din Europa, 
iar apoi sunt încărcate 
în camioane, având o 
anumită destinaţie.
Ele conţin bunuri de 
strictă necesitate

pentru supravieţuire: 
supă concentrată, car
tofi uscaţi, nuci, vita
mine, hrană pentru su
gari, zahăr, fasole usca
tă, drojdie, margarină, 
gem, chibrituri, lumâ
nări, pastă de dinţi, 
săpun şi şampon.

Pachetele AD RA  
sunt suficiente pentru 
a acoperi nevoile unei 
familii de patru persoa
ne, pe timp de o lună. 
Fiecare cântăreşte 27 
kg şi costă 50 dolari, 
însă pe piaţa locală 
valoarea lor este de 
zece ori mai mare.

„în prezent, un con
voi de 20 de camioa
ne încărcate cu aproxi
mativ 50.000 de colete 
este gata de plecare 
spre Sarajevo", spune 
Edwin Lischek, direc
torul ADRA Germania.

Deja donatorii din 
Europa au fost mobi
lizaţi să ofere un al doi
lea „pachet al solidari
tăţii", destinat acelora 
care nu au rude sau 
prieteni în afara zonei 
afectate de război.

A D R A  Internatio
nal este o organizaţie 
neguvernamentală, 
având filiale în peste 
100 de ţări şi promo
vând programe în be
neficiul mamei şi copi
lului sau proiecte de 
autoajutorare în bise
ricile locale din ţările 
în curs de dezvoltare.

(Ştire preluată de
la birouI de presă 

AD RA  International)
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Dacă ucenicii ar fi crezut în această legătură 
vitală dintre Tatăl şi Fiul, credinţa lor nu i-ar fi 
părăsit atunci când au văzut suferinţa şi moartea lui 
Hristos pentru a salva o lume gata să piară. Hristos 
căuta să-i conducă de la slaba lor credinţă la ex
perienţa pe care ar fi câştigat-o dacă şi-ar fi dat 
seama cu adevărat de ceea ce era El - Dumnezeu în 
trup. Dorea ca ei să-şi dea seama că credinţa lor 
trebuie să-i conducă la Dumnezeu şi să fie ancorată 
acolo. Cu câtă râvnă şi stăruinţă a căutat Mântuito
rul nostru plin de milă să pregă
tească pe ucenici pentru furtuna de 
ispite ce urma să se abată curând 
asupra lor! Ar fi dorit ca ei să fie 
ascunşi cu El în Dumnezeu.

Hristos, Lumina lumii, pag. 621

~ w ~  j r

Am
Rabinii aveau o 

zicală, şi anume că este 
mare bucurie în ceruri 
atunci când cineva 
care a păcătuit împo
triva lui Dumnezeu 
este nimicit; dar Dom
nul Hristos învăţa că, 
pentru Dumnezeu, lu
crarea de nimicire este 
o lucrare străină, iar 
ceea ce constituie desfătarea 
cerului este refacerea chipului lui 
Dumnezeu în sufletul acelora pe 
care El i-a făcut.

Parabolele Domnului Hristos,
pag. 147

Ap. piivh ÎH ui

ta Istis? Rrzervaţi-vă

singurul tiosm  #&?- 

M ; M ttfcmgm  
ca El, trebuie m avem 
o înţelegere dară

Asupra Domnului Hristos, ca înlo
cuitor şi garant al nostru, a fost aşezată 
nelegiuirea noastră, a tuturor. El a fost 
aşezat în rândul celor fărădelege, ca să ne 
poată răscumpăra de sub condamnarea 
legii. Vina fiecărui urmaş al lui Adam 
apăsa asupra inimii Sale. Mânia lui Dum
nezeu faţă de păcat, manifestarea teribilă 
a neplăcerii Sale faţă de nelegiuire, 
umpleau inima Fiului Său de groază. 
Toată viaţa Sa, Domnul Hristos vestise 
unei lumi căzute vestea cea bună a 
îndurării şi iubirii iertătoare a Tatălui. 
Tema Sa era mântuirea pentru păcătosul 
cel mai mare. Dar acum, sub povara 
teribilă a vinovăţiei ce apăsa asupra Sa, 
nu putea vedea faţa dătătoare de pace a 
Tatălui. Retragerea privirii dumnezeieşti 
de la Mântuitorul, în această oră a 
supremei dureri, a străpuns inima Sa cu o 
întristare ce nu va putea fi niciodată 
înţeleasă de către om. Atât de mare a fost 
chinul acesta, încât durerea fizică abia 
mai era simţită.

Hristos, Lumina lumii, pag. 707



Mulţumim lui Dumnezeu pentru tabloul 
luminos pe care ni 1-a dat! Să adunăm laolaltă 
binecuvântatele asigurări ale iubirii Sale, ca să 
le putem avea totdeauna înaintea ochilor: Fiul 
lui Dumnezeu părăsind tronul Tatălui Său, 
îmbrăcând divinitatea Sa în haina naturii 
omeneşti, pentru ca să poată răscumpăra pe 
păcătos de sub puterea lui Satana; biruinţa 
câştigată de El în favoarea noastră, deschizând 
astfel cerul înaintea oamenilor şi înfăţişând 
privirii noastre locul în care Dumnezeirea îşi 
descoperă slava; neamul omenesc căzut, dar 
ridicat din ruina în care îl aruncase păcatul şi 
adus iarăşi în legătură cu Dumnezeul cel in
finit, trecând cu bine încercarea prin credinţa 
în Mântuitorul nostru, îmbrăcat în ne- 
prihănirea Domnului Hristos şi înălţat la 
tronul măririi Sale —  iată tablouri pe care 
Dumnezeu doreşte ca noi să le contemplăm.

Calea către Hristos, pag. 110

Ţ<Z<7 /  C

în

Când eşti 
convins de pă
cat, adu-ţi amin
te că Eu am mu
rit pentru tine.
Când eşti ur
mărit, persecu
tat şi întristat
pentru numele Meu şi pentru Evanghelie, adu-ţi 
aminte de iubirea Mea, atât de mare încât 
pentru tine Mi-am dat viaţa. Când datoriile ţi 
se par prea aspre şi dureroase, iar poverile 
prea greu de purtat, adu-ţi aminte că pentru 
tine am purtat crucea, dispreţuind ruşinea. 
Când inima ta se strânge de teama celor ce-i 
stau în faţă, aminteşte-ţi că Răscumpărătorul 
tău trăieşte ca să mijlocească pentru tine.

Hristos, Lumina lumii, pag. 616

Satana arătase păcatul lui 
Adam ca o dovadă că legea lui 
Dumnezeu este nedreaptă şi 
nu poate fi ascultată. Hristos 
avea să îndrepte greşeala lui 
Adam în corp omenesc; dar 
atunci când Adam fusese asal
tat de ispititorul, asupra lui nu 
era nici unul din efectele 
păcatului. El se găsea în tăria 
bărbăţiei desăvârşite, plin de 
vigoare la spirit şi la trup. El 
era înconjurat de slava Ede
nului şi era zilnic în legătură cu 

fiinţele cereşti. Nu tot aşa era Isus când a intrat în 
pustie să lupte cu Satana. Timp de patru mii de 
ani, neamul omenesc pierduse din tăria fizică, din 
puterea mintală şi din valoarea morală, iar Hristos 
a luat asupră-Şi slăbiciunile unei lumi degenerate. 
Numai aşa putea să răscumpere pe om din 
adâncurile decăderii în care se afla.

Hristos, Lumina lumii, pag. 92



19 MARTI E - ZIUA VI Z I TA TOR I L OR  ŞCOLI I  DE SABAT

Data de 19 martie din anul 
acesta ne oferă o nouă ocazie de 
a înmulţi prietenii lui Isus. Atunci 
va fi Ziua vizitatorilor Şcolii de 
Sabat. în totdeauna trebuie să 
avem vizitatori la Şcoala de Sabat, 
dar aceasta este o ocazie specială.

Vizitatorii care vor spori 
bucuria noastră vor fi prietenii, 
vecinii, colegii, rudele şi cunos
cuţii noştri, pe care îi vom putea 
convinge să-şi lase la o parte po
verile pentru câteva orc şi să îm
părtăşească împreună cu noi bucu
riile Şcolii de Sabat. Să vină cu 
noi la programul comun şi la grupa 
din care facem parte pentru a 
asista şi participa la dezbaterea 
lecţiei şi la aplicarea învăţămin
telor acesteia la viaţa de zi cu zi.

Ştiţi că Şcoala de Sabat tre
buie să aibă în centru pe Isus, să 
aibă la bază Biblia şi să fie orien
tală spre satisfacerea nevoilor so
ciale, emoţionale şi spirituale ale 
omului! în această perspectivă 
trebuie folosită şi ocazia menţio
nată. Isus trebuie înfăţişat oame
nilor în toată frumuseţea Lui, 
pentru ca oamenii să-l dorească 
prietenia şi comuniunea.

Dacă i-am putea determina 
pe oameni să vadă în Sfintele 
Scripturi „descoperirea lui Isus 
Hristos" prin profeţi şi izvorul 
sigur de credinţă şi putere, i-am 
plasa pe traiectoria care îi va con
duce cu siguranţă la „Mielul lui 
Dumnezeu care ridică păcatul 
lumii", unde vor găsi adevărata 
pace şi bucurie.

Ştim, de asemenea, că scopul 
Şcolii de Sabat este prcdicarca 
Evanghelici în cadrul întreitei 
solii din Apocalipsa 14,6-12.
Aici găsim remediul pentru 
bolile de care suferă lumea de 
azi. Fiecare studiu al Şcolii de 
Sabat arc ceva din această 
întreită solie.

După cum aţi citit în 
„Manualul Şcolii de Sabat", 
prin orice acţiune a Şcolii de

Sabat se urmăreşte atingerea a 
trei obiective: câştigarea de noi 
suflete, păstrarea acestora lângă 
Isus şi în biserică şi instruirea lor 
pentru a putea depune o bună 
mărturie despre Isus. Să reţinem 
deci aceste obiective:

1) Câştigarea de suflete.
Profetul Domnului,  în „Mărturii 
pentru Şcoala de Sabui“, spune: 
„Ţinta lucrării Şcolii de Sabat ar 
trebui să fie câştigarea de suflete" 
(pag.42). „Domnul doreşte ca cei 
ce iau parte la lucrarea Şcolii de 
Sabat să fie misionari" (pag.67). 
„Şcoala de Sabat formează unul 
din cele mai preţioase câmpuri 
misionare" (pag.2fi).

2) Păstrarea celor convertiţi.
Cei ce au fost aduşi la Isus tre
buie să fie obiectul grijii duioase 
a întregii biserici, găsind în mijlo
cul fraţilor şi lângă Mântuitorul 
pe care L-au ales o atmosferă de 
părtăşie, împreună simţire, dra
goste, întrajutorare şi prietenie.

3. Instruire în vederea 
mărturiei. Fiecare creştin con
vertit va simţi nevoia de a spune ^  
şi altora ce prieten minunat a găsit 
el în Isus. Căldura iubirii lui Isus 
îi umple sufletul care se revarsă spre 
ceilalţi. Această mărturie va mişca 
şi inimile altora conducându-i la 
izvorul mântuirii. Astfel, numărul 
celor care se bucură de părtăşia 
cu Isus creşte până când toţi cei 
sinceri vor trece de partea Sa.

Eficacitatea mărturiei depuse 
nu depinde numai de dorinţa şi 
entuziasmul celui convcrtit, ci şi 
de profunzimea cunoaşterii ade
vărului şi a oamenilor,  de tactul 
şi înţelepciunea de care se dă do 
vadă în relaţiile cu aceştia. Şcoala 
de Sabat arc ca obiectiv impor
tant instruirea tuturor membrilor 

ci pentru o mărturie eficace în 
favoarea lui Isus.

Ziua vizitatorilor Şcolii dc 
Sabat se înscrie pe linia acestor 
obiectivc şi trebuie considerată o 
ocazie binevenită pentru a invita

pe cât mai mulţi să se bucure îm
preună cu noi. Invitaţiile pot fi fă
cute de către toţi elevii Şcolii de 
Sabat, din toate secţiunile acesteia. 
Deşi acest lucru nu s-a practicat 
dc multă vreme la noi în ţară, cu 
ajutorul Domnului putem începe.

Iată câteva sugestii în vederea 
desfăşurării acestei întâlniri:

1) Să ne rugăm cu seriozitate 
ca Duhul Slant să deschidă multe 
inimi pentru a accepta invitaţia şi 
spre a ne călăuzi în întocmirea şi 
desfăşurarea programului.

2) Nu e necesar să anulăm 
alte programe ale bisericii. Ne 
putem încadra în timpul afectai 
Şcolii dc Sabat, cu anumite 
modificări, fără să omitem dez
baterea lecţiei pe grupe.

3) Comitetul Şcolii dc Sabat 
ar trebui să se întrunească şi să sta
bilească programul şi responsabi
lităţile desfăşurării lui: (a) s-ar putea 
omite veştile misionare; (b) p ro 
gramul ar putea începe la ora 9,15; 
(c) dezbaterea lecţiei ar putea fi 
concentrată; (d) raportul ar putea 
fi mai scurt; (c) dirigintele ar putea 
pregăti o scurtă prezentare adap
tată la vizitatorii noştri, în care să 
sc exprime bucuria dc a-i avea cu 
noi şi dorinţa dc a-i revedea; (I) se 
pot introduce unul sau două puncte 
muzicale bine alese şi pregătite, 
vocale sau instrumentale, care 
vor aduce o notă de prospeţime 
şi atmosferă cerească.

4) întreg programul să fie 
orientat spre vizitatori, făcându-i 
să sc simtă cât mai apropiaţi  de 
noi şi cât mai preţuiţi şi doriţi.

5) Un semn necoslisitor al 
preţuirii noastre, oferit vizitato
rilor la plecare, ar putea constitui
o invitaţie pentru viitor.

6) Dacă vizitatorii noştri vor 
fi invitaţi la o masă comună sau 
în casele noastre, câştigul spiritual 
va întrece cheltuielile făcute.

Aron Moldovan,

Directorul Departamentului

Şcolii de Sabat
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Noii convertiţi pleacă sau rămân în biserică din cauza noastră?

Una dintre cauzclc majore 
pentru care noii convertiţi plea
că din biserica noastră este că 
în perioada de acomodare ei 
sunt întâmpinaţi de către unii 
creştini laodiceeni, vechi în 
credinţă, cu reţinere, răceală, 
poate şi un pic de invidie, ca 
nu cumva cei de pe urmă să 
ajungă cei dintâi. Este cu 
neputinţă ca ei să nu sesizeze 
acest spirit.

Totuşi numărul celor ce 
părăsesc biserica dintre noii 
botezaţi nu întrece numărul 
celor rămaşi. Mulţi 
îşi găsesc locul în 
biserică şi cresc 
odată cu ea.

Elena Matei, Lupşanu- 
Cafâraşi

Eu sunt în bise
rică de patru ani şi 
jumătate. Despre 
cei care au devenit 
membri şi pleacă, 
pot afirma că nici 
nu au fost convertiţi. Ei nu au 
temelia pe Cuvântul lui Dum
nezeu şi nu cunosc pe Isus şi 
iubirea Lui pentru ei. Oamenii 
neconvcrtiţi nu rămân în 
biserică, iar dacă totuşi rămân 
pentru un timp, sunt pietre de 
poticnire pentru alţii.

Un membru cu adevărat 
născut din nou vrea din toată 
inima să continue viaţa cu Isus. 
El nu va fi clintit de atacuri 
nici din biserică, nici din 
afară.

Aş propune ca, la examina
rea candidaţilor pentru botez, 
pe lângă punctele fundamen
tale de credinţă să se discute şi

despre viaţa lor - cum s-au pur
tat în copilărie cu părinţii, cu 
colegii de şcoală, dacă aveau 
milă faţă de animale, dacă 
împărţeau mâncarea cu alţii, 
dacă actualmente şi-ar mai 
iubi soţul/soţia în cazul unui 
accident cu mutilare, care este 
reacţia în faţa unei insulte, etc. 
Dacă la temelia caracterului 
nu există iubire, milă, răbdare, 
pe ce se va construi viaţa creş
tină?

Elena Smârândescu, Boldeşli-Scâieni, 
Prahova

Unii intră în biserică în mod 
impulsiv, impresionaţi de un 
serviciu divin sau de purtarea 
credincioşilor pe care îi cunosc. 
Cu trecerea timpului, această 
primă imagine se erodează, şi 
se naşte întrebarea: Ce caut 
eu între aceşti oameni, cu care 
am atât de puţine lucruri co
mune? Mai există şi „adven
tişti de vreme bună“. Când ei 
întâmpină greutăţi, se supără 
pe fraţi, pe biserică sau pe 
Dumnezeu şi se depărtează.

Dar, de asemenea, viaţa 
celor ce sunt în biserică nu 
trebuie să fie o piatră de potic
nire pentru nimeni. Atât cei 
noi cât şi cei vechi în biserică

trebuie să adâncim lucrarea 
convertirii noastre. Prin pu
terea lui Isus, împreună putem 
birui păcatul.

Bogdanei Sârbii, Ciorăşti - Vrancea

Este bine că aţi lansat invi
taţia la discuţie asupra unor 
subiecte oarecum ocolite. Eu 
sunt unul dintre noii convertiţi 
la care se referă întrebarea M-am 
botezat în iulie 1993. în cele 
câteva luni care au trecut, am 
putut observa în biserică diferite 
comportamente, diferite întâm
plări care ar fi putut dezechilibra 
pe cineva mai instabil.

însă eu ştiu că am încheiat 
legământ cu Dumnezeu, nu cu 
membrii bisericii. Prin acest 
legământ doar m-am integrat 
în biserică. într-o anumită măsură 
rămânerea depinde şi de con
strucţia sufletească a omului.

Dar, dacă un om 
doreşte din toată 
inima să vină la 
Dumnezeu, atunci 
vor conta mai puţin in
teresul şi afecţiunea 
pe care cei din jur i 
le arată sau nu.

„Să ne uităm 
ţintă la Căpetenia 
şi Desăvârşirea 
credinţei noastre, 

adică la Isus“ (Evrei 12,2).
în acelaşi timp, o contribu

ţie la integrarea şi consolida
rea noilor convertiţi în biserică
o au şi membrii bisericii. Oare 
suntem noi gata să întindem o 
mână prietenoasă celui care 
vine în biserică doar de câteva 
săptămâni? Oare este în inima 
noastră bucuria aceea pe care
o arc cerul când un păcătos vine 
la Domnul? Când fiecare dintre 
noi vom încerca să reflectăm 
caracterul Domnului Isus, 
atunci vom avea satisfacţia de 
a fi sprijinit primii paşi ai unui 
copil al credinţei.

Mariana Pielea, Galaji

Pagina Dialog din numărul următor va continua să 
publice din multele răspunsuri asupra aceleiaşi întrebări, 
întrebarea pentru numărul din aprilie a fost propu
să de Constantin Mitrofan, din Vad, Braşov:

După ce principii să ne călăuzim în 
folosirea televizorului?
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y4s vrea ca Dumnezeu
y

să mă folosească'
AE: Frate Folkenberg, aţi par

ticipat de curând la Comitetul de 
sfârşii de an al Diviziunii Euro- 
Africa. Care au fost obiectivele 
acestei participări ?

RSF: în ccca ce mă priveşte, 
este important să înţeleg cât mai 
bine problemele specifice cu care 
se confruntă fiecare diviziune.
Un al doilea obiectiv este acela 
de a ajunge împreună cu divi
ziunile la o viziune comună şi la
o concentrare a eforturilor 
noastre în aceeaşi direcţie. Am 
încercat, în această perioadă, să 
învăţ şi să împărtăşesc totul cu 
cei pe care i-am vizitat.

AE; Este ştiut faptul că unul 
din obiectivele importante ale 
bisericii este creşterea numerică, 
însă se pare că în această parte a 
lumii efectul este destul de redus.
Să fie oare aceasta o explica [ie a 
faptului că adventiştii din alte 
zone, m ă  refer la acele regiuni în 

care s-a înregistrat o explozie a 
bisericii din punct de vedere 
numeric, sunt m ai buni decât cei 
din Diviziunea Euro-Africa?

RSF: Este impropriu pentru 
membrii bisericii, oriunde s-ar 
afla ei, să judece sau să sc com
pare cu membrii din altă parte a 
lumii. Este posibil ca membrii 
bisericii din acele părţi ale lumii,

* Interviu acordat dc Robcrt S. 
Folkenberg, preşedintele Conferin
ţei Generale a bisericii adventiste, 
pentru Advent Eclio, revista uniu
nilor bisericii adventiste din Germa
nia. Folosit cu permisiune.
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unde nu sc înregistrează o creş- 
tere rapidă, să pună la îndoială 
„calitatea" numeroşilor adven
tişti care sunt câştigaţi pentru 
Domnul, în zonele cu o creştere 
mai rapidă a numărului membri
lor, într-o încercare inconştientă 
dc a se justifica.

Pe de altă parte, este foarte 
întâlnit şi fenomenul invers. A d

ventiştii din bisericile care cresc 
îşi pun întrebări cu privire la 
zelul evanghelistic al membrilor 
bisericii din acea parte a lumii, 
unde nu arc loc o creştere 

numerică rapidă.
Şi totuşi, critica nu reprezintă

o soluţie. Pur şi simplu, trebuie 
ţinut cont de faptul că nu peste 
tot sunt aceleaşi circumstanţe. 
Mai mult decât atât, nici unul 
dintre noi nu este chcmat să 
judece sau să se compare cu alţii! 
Standardul pe care trebuie să-l 

realizăm cu toţii este să facem tot 
cc putem pentru a nc îndeplini 
misiunca-mandat (mandat, nu 
recomandare sau propunere) pe 
carc ne-a încrcdinţat-o D um 
nezeu. Noi avem responsabili
tatea de a semăna sămânţa, însă 
Dumnezeu este Cel care asigură 
roadele. Iar faptul că rezultatul 
muncii noastre înseamnă destul 
dc puţine fructe în anumite părţi 
ale lumii nu trebuie să fie în nici 
un caz o scuză pentru a reduce 
obligaţia noastră de semănători.

AE: Şi totuşi, în lucrarea de 

evanghelizare, tendinţa predomi
nantă este aceea de a accentua

întotdeauna cifrele, obiectivele şi 
cantitatea. Vedeţi un pericol în 
prioritatea cantităţii fa ţă  de 
calitate?

RSF: Este o întrebare spe
cifică regiunilor carc nu înregis
trează o creştere numerică, toc
mai pentru a-şi justifica lipsa 
accstei creşteri. S-ar putea ca 
această fobie „anli-obiective“, 
evidentă în ţările dezvoltate din 
punct dc vedere economic, să sc 
traducă într-o aversiune faţă dc 
tot ceea ce înseamnă contabi
lizare şi responsabilitate. Poate 
că este ncccsar să revedem sar
cinile pe carc ni lc pune în faţă 
această activitate de semănători 
la carc suntem chemaţi.

în ccca cc priveşte calitatea, 
ar trebui menţionat faptul că, în 
acele zone în carc sc înregistrea
ză rate mari de creştere a bisericii, 
în mod evident apostazia este foarte 
redusă, dacă nu chiar cea mai re
dusă. Există locuri în care o per
soană nu este botezată dacă nu a

O persoană nu 
este botezată dacă 
nu a predat, la 
rândul ei, o serie 
de studii biblice 
unui alt viitor can
didat la botez.
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predat, la rândul ci, o scrie de 
sludii biblice unui all viilor can
didat la botez. Este deja un lucru 
obişnuit ca pastorul să sc 
adreseze uneia dintre multele 
comunităţi care-i aparţin, cu 
următoarea întrebare: „Pe cine 
aveţi pentru botez?" Iar cel caic 
pregăteşte candidaţii pentru 
botez gândeşte în sinea sa: „Ei 
bine, acest candidat vine la 
biserică doar dc un an, plăteşte 
zecimca doar dc şase luni şi 
predă lecţii biblice doar la cinci 
persoane. Cred că încă nu este 
pregătii pentru botez. Să mai 
aşteptăm un timp".

Aşa că pastorul nici măcar nu 
ştie dacă respectivul candidat 
este prezent până în momentul în 
care laicul hotărăşte dacă acel

i  candidai este apt sau nu pentru 
botez.

Am Ibst înclinaţi sa credem 
că, de fapt, calitatea şi cantitatea 
sunt noţiuni contradictorii. Dar 
responsabilitatea noastră nu este 
cu privire la rezultatele lucrului. 
Doar Dumnezeu va l'i Cel care va 
decide când se va revărsa ploaia 
târzie asupra Europei occiden
tale, Amcricii dc Nord, Japoniei 

î şi altor părţi din lumea dezvol
tată. Este important ca tot timpul 
să ne amintim că nu suntem an
gajaţi doar pentru strângerea 
roadelor, ci pentru semănarea 
seminţelor.

Considerăm că suntem 
chemaţi să ne dăruim sută la 
sută, să răspândim mesajul Evan
ghelici într-un timp cât mai scurt 
cu putinţă, să mobilizăm pe pas
tori şi laici, să dăm mărturie mai 
mult şi să filozofăm mai puţin. 
Intr-un cuvânt, să facem orice 
pentru a grăbi reîntoarcerea Sa.

i Şi totuşi. Dumnezeu va hotărî 
! când şi cum intenţionează să-Şi 
! finalizeze activitatea. Sarcina 

mea este de a-mi pune fiecare 
fărâmă de energie în întregul pc 
care-1 reprezintă echipa Sa dc 
lucru. Nu este dc nici un folos să 
începem acum să comparăm 
Europa cu America Centrală,

Rolul preşedin
telui Conferinţei 
Generale este să 
înlesnescă lucrul 
bisericii şi nu să 
fie un simbol al 
autorităţii.

America de Sud, sau Africa şi să 
nc punem întrebări cu privire la 
calitatea pregătirii lor sau la zelul 
ce-i caracterizează pe membrii 
comunităţii noastre de azi.

AE: Să iui judeci şi să nu com 
pun, acesta este un principiu bun.
Iii ciuda acestui fapt, nu se poate 
nega că există diferen[e între ad
ventiştii din Europa, Asia, Africa 
şi alte părţi ale lumii. Este totuşi 
posibil, având în vedere deosebirile 
culturale atât de evidente, să fim  o 
biserică mondială sau ar trebui să 
găsim un all lip de organizaţie, 
poaie un acoperiş ceva m ai mare, 
care să poală acoperi toată diver
siunea pe care o implică adventis- 
m u l!

RSF: Vă mărturisesc deschis 
că nu consider că ar fi necesar un 
alt lip dc organizaţie şi nici un 
acoperiş mai încăpător, care să 
poală cuprinde spectrul atât dc 
larg al advcntismului. Mai 
înainte de toate, eu sunt profund 
convins dc faptul că nici o altă 
denominaţiunc creştină nu arc o 
organizare mai bună şi mai efi
cientă decât adventismul. Apoi, 
chiar dc la începuturile sale, ad
ventismul a cunoscut un adevărat 
succes în ceea ce priveşte 
propovăduirea Evanghelici chiar 
într-un context multicultural. Un 
principiu fundamental, după 
părerea mea, este accia că 

mesajul şi misiunea, nu structura, 
sunt cele care definesc biserica.

O biserică care există prin 
mesajul pc carc-1 transmite, prin 
misiunea sa urgentă, nu poate fi 
altfel decât o biscrică mondială, 
unită.

Identitatea regională şi preo 
cupările specifice trebuie să ce
deze întâietatea împlinirii manda
tului evanghelie (Mat. 28,19.20), 
pe carc Domnul Isus l-a descris 
în termeni universali.

Atunci când sc ajunge însă la 
situaţia în care un lucrător, o 
comunitate, o conferinţă, o 
uniune sau orice altă entitate 
refuză în întregime sau în parte 
tocmai ceea ce nc dă identitatea - 
mesajul, misiunea şi urgenţa - 
este datoria bisericii mondiale să 
le spună: Trebuie să luaţi o 
hotărâre. Fie că doriţi să faceţi 
parte din biserica rămăşiţei, fie că 
nu. Eu cred că adevărata putere 
stă numai în unire. Trebuie ca 
noi toţi să fim uniţi tocmai în 
ceea cc ne idcntil'ică şi nc adună 
ca biserică mondială. Iar 
adevărata noastră nevoie, la ora 
actuală, nu este aceea a unei o r 
ganizări mai eficiente, ci o 
reîntoarcere la fundamentul 
credinţei şi experienţei 
adevărate.

AE: In primul dumneavoastră 
mesaj către biserică, după alegerea 
dumneavoastră în 1990 ca preşe
dinte al ConJ'erin[ei Generale, aţi 
spus că „Adevăratul preşedinte al 

bisericii adventiste de ziua a şap
tea este Isus Hristos ". Dacă este 
aşa, cum a[i descrie rolul şi respon

sabilitatea preşedintelui-om, care 
este Robert Folkenberg ?

RSF: Dacă n-aş fi fost con
vins de faptul că Domnul nostru 
Isus Hristos este cu adevărat la 
lucru în această biscrică a Sa, n-aş 
fi dorit să-mi asum grelele 
responsabilităţi şi presiuni cu 
care ne confruntăm în întreaga 
lume. Rolul preşedintelui Con
ferinţei Generale este tocmai 
acela dc a înlesni lucrul bisericii 
şi nu de a fi un simbol al au to 
rităţii. Nu am în nici un fel simţă-
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mântui că acest birou îmi apar
ţine. De fapt, au trecut doi ani 
până ce am înccput să schimb 
fotografiile de pe pereţii biroului 

| preşedintelui Conferinţei 
| Generale.

însă este responsabilitatea 
mea să asigur conducerea într-o 
planificare care să aibă drept 
scop concentrarea eforturilor 
asupra misiunii pe care o avem 
de îndeplinit şi de a-L lăsa pe

i Hristos să-Şi conducă biserica.
De exemplu, pe agenda noastră 

de lucru se află subiecte ca pre
zentarea echilibrată a neprihă
nirii prin credinţă , cu scopul de 
a-i ajuta pe credincioşi să trăias- 

| că atât „siguranţa în Hristos", cât 
] şi o viaţă victorioasă.

AE: Alunei când v-atj începui 
\ mandatul, speranţele şi aşteptările 

au fost mari. Bineînţeles că s-ar
i putea să existe şi o serie de decep

ţii. Cum vedeţi dumneavoastră 
\ biserica la mijlocul anilor VI) ' 

RSF: Mă bucură reuşita în 
; unele dintre  situaţiile de care 
| ne-am ocupai. Aş putea men- 
| ţiona aici: reducerea cu 22% a 
: cheltuielilor de funcţionare ale
i Conferinţei Generale şi punerea
i tuturor acestor fonduri econo

misite la dispoziţia Misiunii 
| Globale, accelerarea procesului 

de luare a deciziilor, acordarea 
unui rol din ce în ce mai mare 
misiunii în orientarea bugetului, 
modificarea sistemului nostru de 

| misionari intcr-divi/.iuni, astfel 
| încât tot mai multe persoane vor 
| fi implicate în activităţile de 
| pătrundere în teritorii noi.

Oricum, am descoperit că este 
imposibil să satisfaci aşteptările 
tuturora. De exemplu, am primit
o scrisoare de la o soră care îmi 

| spunea: „în comunitatea noastră 
este un frale carc face rugăciuni 
prea lungi. Vă rog să veniţi şi să-l 
opriţi să mai înalţe astfel de 
rugăciuni". Este clar că mulţi au 
înţeles greşit rolul, funcţia şi 
autoritatea preşedintelui Con
ferinţei Generale.
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Una din decepţiile melc este 
că nu s-a făcut încă simţită acea 
reînviorarc pentru care ni-am 
rugat. însă eu ştiu că aceasta este 
biserica lui Dumnezeu. Trebuie 
să vă mărturisesc, totuşi,  că p re 
siunile pe care le cxercită asupra 
mea această slujbă ar fi fost co
pleşitoare, dacă aş fi considerat 
că eu mă aflu la conducerea bise
ricii. Eu mă rog ca Dumnezeu să 
mă ajute să fiu sensibil şi receptiv 
la influenţa Spiritului Slânt, pen
tru ca să fiu folosit în felul în carc 

doreşte Domnul. Atâta timp cât 
ştiu că El mă ajută să-mi îndepli
nesc răspunderile, potrivit celor 
mai bune capacităţi pe care le 
am, sunt fericit.

AE: Aţi dori să transmiteţi, în 
m od cu toiul deosebii, ceva pentru 
biserica din Europa?

RSF: Aş dori să subliniez 
aceleaşi aspecte pe carc le-am ac- 
ccntuat şi în America de Nord, 
Pacific sau Africa. Acestea sunt 
reînviorarea spirituală, neprihă- 
nirea prin credinţă, apropiata 
revenire a Domnului Isus, cu 
menţinerea mereu nouă a acelor 
elemente care nc dau identitatea 
de biserică.

Cred că există acum o ten 
dinţă să considerăm că există o 
„esenţă" a advcntismului, iar 
unele dintre punctele noastre de 
doctrină sunt opţionale. Dar 
această diferenţiere nu este 
adevărată. Sunt foarte îngrijorat 
de faptul că avem câţiva pastori, 

profesori şi conducători, carc 
încalcă loialitatea şi etica creştină 
şi carc, în mod discret, submi
nează mesajul nostru profetic 
privind timpul sfârşitului. Este de
o importanţă vitală pentru noi să 
ne întoarcem la acele adevăruri 
biblice care ne sunt specifice şi 
care contribuie la înţelegerea imi
nenţei reîntoarcerii Domnului 
Isus.

Astfel, apelul meu este la fel 
de valabil în Europa occidentală, 
ca şi în orice altă zonă a lumii 
dezvoltate. Să nu uităm care este

Una din decep
ţiile mele este că 
nu s-a făcut încă 
simţită acea reîn- 
viorare pentru 
care m-am rugat.

scopul nostru aici. Dacă avem 

mesajul încrederii noastre în 
Hristos, cu efectul pe carc acesta 
îl are asupra relaţiilor cu semenii 
şi înţelegerea clară a identităţii 
noastre ca mişcare, vă garantez 
că felul de viaţă al membrilor 
noştri se va îmbunătăţi  simţitor, 
implicarea lor în lucrare va creşte, 
iar misiunea noastră va fi astfel 
realizată!

AE: Şi o ultimă întrebare cu 
caracter personal. Se pare că 
ceilalţi preşedinţi ai Conferinţei 
Generale şi-au lăsat amprenta 
asupra bisericii în diferite moduri. 
Ce va spâne istoria bisericii adven
tiste de ziua a şaptea despre 
lucrarea lui Roberl Folkenberg?

RSF: Vă rog să nu mă înţe
legeţi greşit, însă eu nu sunt aici 
pentru a face impresie. Recunos
când importanţa vremurilor pe carc 
le trăim, sunt pe deplin convins 
că revenirea lui Isus este foarte 
aproape şi că trebuie să pregătim 
un popor pentru îm părăţia Sa. 
Este de mai mică importanţă ce 
anume va spune istoria bisericii 
adventiste de ziua a şaptea 
despre activitatea lui Robert 
Folkcnbcrg. Principalul meu 
obiectiv trebuie să fie acela ca 
într-o zi, cât de curând, cu să îl 
aud pe Dumnezeu spunând: 
„Bine, rob bun şi credincios".

AE: Frate Folkcnbcrg, vă 
mulţumesc pentru acest interviu 
atât de interesant.

Traducere din engleză de Corina Lupu
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ăritura cea mai lungă
Andcrs Haugcn a fost campion 

mondial la săritura cu schiurilc în 
anul 1911. Dar, în 1912, toată 
lumea era convinsă că zilele sale 
bune trecuseră pentru totdeauna. 
Cauza? Alcoolul şi alte depr in 
deri nesănătoase de viaţă i-au 
adus înfrângerea inevitabilă.
Apoi, Haugcn a participat la nişte 
întâlniri de evanghelizare. El a ac
ceptat adevărul credinţei şi şi-a 
schimbat modul de viaţă. Din 
ziua aceea, tutunul, alcoolul, car

nea şi alimentele nesănătoase n-au 
mai făcut parte din viaţa sa.
Odată cu noul său mod de viaţă, 
el a căpătat şi o vigoare nouă. 
Timp de 40 de ani, fratele Haugcn 
a fost activ în lumea schiului. în 
acest lung interval de timp, el a 
câştigat mai multe campionate.
El a fost întotdeauna recunos
cător, pentru că aflase principiile 
de sănătate, care l-au ajutat să se 
bucurc dc o viaţă frumoasă aici 
pe pământ şi să se pregătească 
pentru o viaţă şi mai frumoasă pe 
Noul Pământ.

Există o legătură între stilul 
dc viaţă şi performanţa fizică. Ad
ventiştii au de realizat o perfor
manţă spirituală în domeniul ves
tirii Evanghelici. Şi nu orice per 
formanţă. Ei trebuie să câştige 
titlul suprem. Ei trebuie să reali
zeze săritura cea mai lungă. Dar, 
aşa după cum performanţa fizică 

depinde de un anumit stil dc 
viaţă, şi performanţa spirituală 
este condiţionată. Cc-i va ajuta 
pe adventişti să obţină victoria în 
contextul în care există nişte con

curenţi puternici? Astăzi, în alte 
confesiuni, există mulţi misionari

Dr. Constantin Dinu

atât dc zeloşi, încât sunt gata să 

sacrificc oricc pentru a vesti 
Evanghelia (în multe cazuri, din 
păcatc, „o evanghelic"). Iată, dc 

exemplu, pe mormoni. Doi câte 
doi, ei străbat oceanele şi con
tinentele vestind Evanghelia din 
casă în casă. Şi alte denomina- 
ţiuni au programe dc misionarism 
foarte bine puse la punct. Cineva 
mi-a povestit că a primit o Biblic 
în limba română pe aeroportul 
J.F. Kenncdy din New York, 
înainte dc a se urca în avionul 
pentru Bucurcşti, oferită de o 
societate misionară mondială 
pentru tineret. Mai multe biserici 

ncoprotestante investesc sume 
uriaşe pentru evanghelizări pu- 
blicc pe stadioane, în săli dc spcc- 
tacolc, în închisori, orfelinate, 
azile de bătrâni şi spitale. Accşlia, 
ca şi noi, apelează la atenţia ace
luiaşi public. „Concurenţa" în 
mijlocul cărcia noi trebuie să nc 

îndeplinim mandatul misionar 
este foarte putcrnică. Cine vor 
putea l'i deci campionii mondiali 

ai lucrării misionare?
Cei carc-L vor avea ca antre 

nor pe Campionul absolut al 
acestei discipline. Cei care vor 
urma metodele Celui care a 

realizat săritura cea mai lungă.
Şi cine este campionul 

tu turor timpurilor în această 
privinţă? Să citim cu atenţie 
Matei 4,23-25. Să subliniem 
câteva idei:

,,/sus străbatea  Accasta 

p resu p u n e  efor t ,  in i ţiativă, in 
teres.

„învăţând". Accasta înseamnă 
cunoaştcrc, metodă, talent, tact, 
răbdare.

„Propovăduind.''. Aici este o 
pregătire spirituală, consacrare, 
timp dc linişte şi meditaţie.

„ Tămăduitul". Accasta presu
pu n e  ş ti in ţă ,  p r icepere ,  înde
mânare, îm preună simţire, risc 
de contam inare  (ca în cazul le- 
prei).

Deci, Domnul Hristos învăţa, 
propovăduia şi tămăduia. El se 
ocupa de toate aspectele şi ne
voile fiinţei umane. Dar cea mai 
marc atenţie El a acordat-o vin
decării (vezi frecvcnţa cu care 
apar cuvinte ca „tămăduind", 

„boală", „cei ce sufereau", 
„slăbănogi", „îi vindeca", în 
pasajul dc mai sus). Isus, dcci, 
mai mult a vindecat decât a 
predicat (Hristos, Lum ina lumii, 
pag.314, Divina Vindecare, 
pag.20). Efectul? „S-a dus ves
tea" (v.24) şi „după El au mers 
multe noroade" (v.25). Dacă noi 
nu străbatem toată Calilca, ci 
vom învăţa pe oameni numai în 

sinagogă, doar cei care intră aici 
au şansa dc a afla ceva. Dacă noi 
mai mult învăţăm şi propovă- 

duim decât să vindecăm şi să ves
tim solia sănătăţii, cfcctul va fi că 
noi vom merge după noroade. Şi 

vom mai merge până când, ca in
divizi şi ca biserică, vom adopta 

metoda Domnului Hristos.
Dar s-ar putea obiecta că, în 

marele mandat misionar către 
urmaşii Săi din toate timpurile 
(Matei 28,18-20), nu se spune 
nimic despre lucrarca medicală. 
Şi atunci?
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Atunci deschidcm Biblia şi în 
alte locuri, cum ar fi trimiterea 
celor 12 ucenici clin Matei 10,5-

i 15 (vezi în special v.8), trimiterea 
celor 70 de ucenici din Luca 10,1- 
16 (vezi în special v.3) precum şi 
marea însărcinare din Marcu 
16,15-18 (vezi v. 18 în care lucra
rea medicală este un semn „care 

va însoţi pe cei ce vor crede“).
Mai menţionez alte două m o

tive pentru care trebuie să ne 
ocupăm de lucrarea mcdicală. 
Primul este că „numai prin 
această lucrare (misionară medi
cală) poate fi înlăturată prejude

cata care există în lume împotriva 
credinţei noastre" (Counsels on 
Health , pag.532).

Al doilea motiv este legat de 
natura lui Dumnezeu. El este 

! iubire (nu „arc“ iubire) şi, dacă 
este , este pentru toată lumea. 
Matei 5,45: „El face să răsară 
soarele Său peste cei răi şi peste 
cei buni, şi dă ploaie peste cei 
drepţi şi peste cei nedrepţi".
Dacă Dumnezeu „este" dragoste, 
fiii Săi trebuie cel puţin să „aibă“ 
dragoste. „Lucrarea misionară 
mcdicală...  este Evanghelia prac
ticată, compasiunea lui Hristos 
descoperită" (Medical Ministry, 
pag.239).

Când vom lua pe Isas ca exemplu 
al nostru, ca exemplu de „cam
pion mondial", atunci vom fi şi 

| noi nişte campioni mondiali, 
j  Când ne vom ocupa de om în 

totalitate, îmbinând predicarca 
cu vindecarea, grija pentru carac
terul omului cu preocuparea 
pentru sănătatea sa, atunci „multe 
noroade" vor veni după noi.

Serva Domnului vorbeşte cu 
deplină autoritate despre datoria 
noastră: „Am ajuns într-un timp 
în care fiecare membru al comu

nităţii trebuie să se ocupe de lu
crarea misionară mcdicală. Pre

tutindeni, oamenii pier din lipsă 
de cunoştinţă despre adevărurile 
care nc-au fost încredinţate. 
Membrii bisericii au nevoie să fie

I treziţi spre a-şi da seama de răs

punderea lor de a răspândi aceste 
adevăruri" (Testimonies, vol.7, 
pag.62).

„Lucrarea misionară mcdicală 
trebuie să fie o parte a lucrării 

ficcărei comunităţi. Ruptă de 
biserică, această lucrare va deve
ni în curând un amalgam ciudat 
de atomi dezorganizaţi. Ea va 
consuma mult şi nu va produce 
nimic. în loc să fie mâna ajută
toare a lui Dumnezeu pentru 
înaintarea adevărului Său, ea va 
secătui viaţa şi forţa bisericii, 
slăbindu-i mesajul. Condusă în 
mod independent, ca nu numai 
că va consuma talentele şi mij
loacele ncccsarc în alte domenii, 
dar chiar prin lucrarea de ajuto
rare a celor în nevoie, neînsoţilă 
de lucrarea de prcdicare a Cuvân

tului, va atrage batjocorirea ade
vărului biblic.

Lucrarea Evanghelici este 
necesară pentru a da permanenţă 
şi stabilitate lucrării misionare 
medicale, dar evanghelizarea are 
nevoie de lucrarea misionară 
medicală pentru a demonstra 
efectul practic al Evanghelici.
Nici una din aceste două părţi nu 
este completă fără cealaltă" (Tes

timonies, voi.6, pag.289).
Concluzii:
1. Domnul Hristos făcea o lu

crare misionară completă (vezi 
loan 5,1-13; Luca 5,17-26).

2. Ucenicii au fost instruiţi pentru 
a face o lucrare misionară com
pletă (Mat. 10,1-15; Luca 10,1-16).

3. Biserica de astăzi este 
îndemnată să facă o lucrare com
pletă: „Este în planul lui D um 
nezeu ca noi să lucrăm aşa cum 
au lucrat uccnicii. Vindecarea 
fizică este legată de vestirea Evan
ghelici, după însărcinarea dată.
In lucrarea Evanghelici, învăţa

rea altora şi vindecarea nu tre
buie să fie despărţite niciodată"

(Ministry o f  Healing, pag. 141).
4. Succesul în „competiţia" cu 

alte doctrine ni-I asigură solia 

sănătăţii. Succesul în competiţia 
cu alţi soli ai sănătăţii (budişti,

yoghini, mormoni,  vegani şi chiar 
baptiştii carc militează împotriva 
consumului dc alcool, tutun şi 
droguri) ni-1 asigură doctrina 
noastră. Numai echilibrul şi 
îmbinarea celor două ne asigură 
succesul şi constituie specificul 
credinţei advente.

în urmă cu câţiva ani, o echipă 
dc fotbal din România susţinea 
meciul decisiv cu o echipă spa
niolă, în finala unui campionat 
european. Meciul se juca în Spania. 
Atmosfera era incandescentă. Pu
blicul spaniol, la el acasă, îşi încu
raja echipa din răsputeri. în mo
mentul decisiv, antrenorul echi
pei româneşti s-a îmbrăcat în cos
tumul de jucătorşi a intrat pe teren 
ca să joace efectiv... întreaga echi
pă a prins parcă din nou puteri, 

câştigând, în final, victoria.
Noi suntem în mijlocul unei 

lupte. Este o luptă pe viaţă şi pe 
moarte: marea luptă dintre bine 
şi rău. Jucăm, deşi nu-i un joc, pe 
terenul adversarului. Publicul 
este aproape în totali tate de par
tea lui. Tensiunea creşte „căci 
diavolul s-a coborât la voi, cu
prins dc o mânie mare, fiindcă 
ştie că are puţină vreme" (Apoc. 
12,12). Atmosfera va deveni în 
curând  de-a d rep tu l  incend ia 
ră. Am fost lăsaţi cumva s in 
guri,  să lup tăm  cu un adversar  
dc tem ut?

Marca însărcinare din Matei 
28 conţine şi o făgăduinţă: „Şi 
iată că Eu sunt cu voi în toate 
zilele". Marcu adaugă: „Iar ei au 
plecat şi au propovăduit pretutin 

deni. Domnul lucra împreună cu 
ei, şi întărea Cuvântul prin sem
nele carc-i însoţeau" (cap. 16,20). 
Domnul lupta împreună cu ei!

Ştiţi carc este cel mai valoros 
antrenor? Cel carc a fost cândva 

campion mondial. Domnul Hris
tos a fost campionul mondial al 

lucrării misionare. Prin Duhul 
Sfânt, El este azi cu noi şi lucrea
ză împreună cu noi. Ce ne mai 
lipseşte ca să realizăm săritura 
cca mai lungă?
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D O C U M E N T

Informaţii contradictorii apărute în presă sau transmise pe calc 
orală produc confuzie între membrii bisericii. Ca urmare, unii dintre 
membri adoptă atitudini exagerate, ceea ce discreditează adevărurile 
dale în mod providenţial şi generează o reacţie de respingere, fără 
disccrnămînl, a întregului mesaj, din partea altora. Aceasta arată 
nevoia de informaţii exacte şi demne de răspundere.

Comisia pentru nutriţie a Conferinţei Generale este un grup 
alcătuit din douăzeci de specialişti, acoperind o zonă vastă a medicinei 
şi sănătăţii publice. Comisia este condusă de Stoy Proclor, pastor şi 
specialist în sănătate publică. Comisia a publicat mai multe declaraţii 
de principiu care, fiind votate de comitetele executive ale Conferinţei 
Generale, Diviziunii Euro-Africa şi Uniunii române, reflectă poziţia 
oficială a bisericii. Le vom publica pe cele care sunt de interes pentru 
cititorii români.

Declaraţie de poziţie privind

stilul de viaţă vegetarian
Ce este stilul de viiiţă vegetarian?
De peste 125 de ani, adventiştii de ziua a şaptea 

practică un stil de viaţă vegetarian, datorită credinţei 
lor cu privire la natura omului. Noi credem că, fie că 
mâncăm; fie că bem, îl proslăvim pe Dumnezeu. F o 
losirea oricăror alimente sau substanţe cunoscute ca 
fiind dăunătoare îl dezonorează pe Dumnezeu, arată 
lipsă de respect faţă de corpul omenesc şi este un 
dcscrviciu pentru omenire. Dieta lacto-ovo-vegeta- 
riană, pe care o recomandăm, cuprinde folosirea din 
belşug a fructelor proaspete, a zarzavaturilor, a cerea
lelor şi a pâinii integrale, a leguminoaselor, a nucilor, a 
laptelui degresat şi a-produsclor din lapte degresat.
O asemenea dictă corespunde principiilor noastre 
privind sănătatea. Se recomandă ca produsele lac
tate care se folosesc să aibă un conţinut redus de 
grăsimi, brânzeturilc să fie nefermentate, iar ouăle 
să se folosească cu economie. Carnea (inclusiv de 
peşte şi pasăre, dar mai ales cea de vită) trebuie să 
fie evitată. De asemenea, trebuie să fie excluse 
cafeaua, ceaiul negru, alcoolul şi tutunul.

Studii privind stilul de viaţă vegetarian
în anii ’60, Universitatea Loma Linda, în coope

rare cu Institutul naţional dc oncologie din Statele 
Unite, a început studiile asupra stării de sănătate a 
adventiştilor. în următoarele două decenii, mai multe 
date privind stilul de viaţă adventist au fost colectate 
şi prelucrate în baza unui contract cu Institutul na
ţional pentru sănătate şi Institutul naţional pentru 
inimă, sânge şi plămâni. în general, adventiştii au un

risc redus cu 50% să contracteze boli dc inimă, 
anumite tipuri dc cancer, diabet şi să sufere acci
dente vasculare cerebrale. Mai precis, date recente 
arată că bărbaţii vegetarieni sub 40 de ani au o 
speranţă dc viaţă cu 8,9 ani mai mare decât media 
populaţiei, iar femeile, cu 7,5 ani. încă un amănunt,  
bărbaţii adventişti vegetarieni trăiesc cu 3,6 ani mai 
mult decât adventiştii carc consumă carne.

Cum pot aplica aceste date la viaţa mea?
Cercetătorii consideră că aceste câştiguri în ce 

priveşte durata şi calitatea vieţii se datorează în spe
cial unui mod dc viaţă mai sănătos şi, mai ales, con
sumului sporit de fructe, vegetale şi ccrcale integra
le, concomitent cu abstinenţa de la tutun, alcool, ceai 
negru, cafea şi carne. Dovezile existente demonstrează 
că riscul contractării principalelor boli specifice socie
tăţii occidentale scade proporţional cu stricteţea cu 
carc dicta lacto-ovo-vegctariană este urmărită. D im
potrivă, cu cât cineva este mai neglijent în aplicarea 
dietei recomandate şi a schimbărilor în stilul dc 
viaţă, cu atât riscul de îmbolnăvire este mai marc.

Ce demonstrează ultimele cercetări?
1. Există o corelaţie semnificativă între o dietă 

bazată pc produse animale, bogată în grăsimi şi 
colesterol, legată şi de frecvenţa şi durata con
sumului, pc dc o parte, şi incidenţa bolilor fatale de 
inimă, a anumitor tipuri dc cancer, a accidentelor 
vasculare cerebrale şi a diabetului, pc de altă parte.

2. Obiceiurile dăunătoare dc viaţă au un efect 
cumulativ. Dc exemplu, consumul de carne plus
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sedentarismul înseamnă risc de boală mai marc 
decât pentru fiecare dintre cele două aspecte nega
tive ale stilului de viaţă, luate separat.

3. Prin consumul sporit de leguminoase uscate, 
fructe uscate, nuci, fructe şi vegetale proaspete se 
reducc riscul pentru anumite boli, iar consumatorii 
se expun la mai puţine pcsticidc şi substanţe care 
produc cancere şi malformaţii congenitale, care se 
concentrează în carne.

4. Fructele, zarzavaturile, cerealele, leguminoasele 
şi nucile se cultivă cu cheltuieli mai mici, iar consuma
torii lor au o atitudine ecologică mai responsabilă.

5. Vegetarienii se pot bucura de o varietate sporită 
în alimentaţie, de meniuri mai atrăgătoare şi valorifi
carea bucătăriei tradiţionale în comparaţie cu meniurile 
stereotipe, gen restaurant, ale celor ce consumă carne.

Există indicaţii demne de urmat?
Din 1954, peste 200 de articole au apărut în ju r 

nale ştiinţifice privind stilul de viaţă adventist şi 
sănătatea. în 1989, Academia Naţională de Ştiinţe 

| (ANS) din Statele Unite a publicat un set cuprinză-
I tor de indicaţii privind nutriţia. în 1991, Organizaţia 

Mondială a Sănătăţii (OMS) a publicat recomandări 
în termenii limitelor maxime şi minime.

Ce recomandă Comisia?
Comisia pentru nutriţie a Conferinţei Generale 

recomandă folosirea abundentă a fructelor, zarzava
turilor şi cerealelor integrale, consumul foarte redus 
de alimente cu conţinut ridicat de grăsimi şi coleste
rol şi abstinenţa de la tutun şi alcool, cafea, ceai 
negru şi alte băuturi care conţin cofeină.

Comisia susţine recomandările Academiei Naţio
nale de Ştiinţă şi ale Organizaţiei Mondiale a Sănătă
ţii. în afară de tutun şi alcool, alimentele cu conţinut ri
dicat de grăsimi saturate şi colesterol (de cx. carnea) 
dau cel mai ridicat risc de scădere a duratei vieţii prin 
atcroscicroză, canccr şi moarte prematură.  Se reco
mandă ca toată carnea, inclusiv cea de peşte şi de 
pasăre să fie eliminată din dietă, iar consumul de 
(gălbenuş de) ouă să se limiteze la maximum trei pe 
săptămână. Alimentele de origine animală nu mai 
sunt considerate ca elementele majore ale unei diete 
optime şi sănătoase. Studiul stării de sănătate a adven
tiştilor arată cu toată claritatea avantajele semnificative 
ale celor care aleg o dietă Iară carne faţă dc cei carc con
sumă carne, confirmând valoarea învăţăturilor tradiţio
nale în domeniul sănătăţii ale bisericii adventiste.

RKKKRINŢK

"1. „Position o f tlie  American Dietetics Association: Vegetarian 

Diets“ .vo l.88 ,351-355, 1968.
2. „Procecdings o f the First International Congress on Vegetarian 
N utrition '', Journal o f Clinica! N utrition, 48: 707-927 Sept., 1968.

3. Dwycr. Johanna, „N u trition  and Vegetarianism", Annual 
Review o f N utrition , voi. 11:61-92,1991.

ANS_________
1. în fiecare zi, cinci sau mai 

multe [>orţii (o porţie =  o 
jumătate de cană sau mai 
m ult) dc fructe şi zar
zavaturi - în mod special 
zarzavaturi cu frunze ver/i 
şi fructe citrice.

2. Sporirea consumului de a- 
midonuri şi a lţi hidraţi com
plecşi de carbon, prin şase 
sau mai multe porţii pe zi dc 
pâine integrală, cereale şi le
guminoase luate împreună.

3. Menţinerea aportului de pro
teine la un nivel moderat. 
Dacă este necesar un sur
plus de calorii, acesta va fi 
asigurat prin mărirea apor
tului de hidraţi complecşi 
de car hon şi nu de proteine.

4. Urmărirea unui raport e- 
chilihrat între aportul alimen
tar şi nivelul de activitate fizi
că |x-ntru a menţine o greu
tate corporală adecvată.

5. Limitarea consumului zilnic 
de sare la 6 g sau mai puţin 
(1 linguriţă =  5 g).

6. Menţinerea unui aport adec
vat dc calciu (în S.U.A. se 
recomandă 800 mg/zi).

7. Hvitarea excesului de v ita 
mine şi substanţe minerale 
luate ca preparate farma
ceutice peste recomandările 
medicale.

8. Menţinerea unui aport op 
tim de fluor.

9 .Fvitarea consumului dc alcool.

10. Reducerea consumului total 
de grăsimi la mai puţin de 
30% din calorii, din care, 

grăsimile saturate, la mai 
puţin de 10% din calorii, iar 
colesterolul, la mai puţin de 

300 mg/zi.

_________ OMS_________
1. L im ita inferioară: 400 g/zi, 

din care cel puţin 30 g. nuci, 
leguminoase uscate şi se
minţe.

2. H id ra ţi com plecşi de car
bon:

lim ita inferioară ( l i ) :  
50% din caloriile totale 
lim ita superioară (l.s.): 
70% din caloriile totale 

Dulciuri rafinate:
1.1.: 0% din calorii 
l.s.: 10% din calorii

Fibre alimentare:
1.1.: 16 g/zi 
l.s.: 24 g/zi

3. Proteine totale:
1.1.: 10% din calorii 
l.s.: 15% din calorii

4. Având în vedere relaţia cla
ră dintre obezitate şi bolile 
majore, un program de pre
venţie este singura soluţie 
pe termen lung.

5. Consumul dc sare:
l.i.: nespecificată 

l.s.: 6 g/zi

6. N ici o recomandare specifi
că. numai sublinierea im 
portanţei deosebite a apor
tulu i de calciu.

7. N ici o recomandare specifi
că, numai sublinierea că 

trebuie preferate alimente 
bogate în substanţe nu tri
tive faţă de cele bogate în 

calorii.
8. Nici o recomandare specifică.

9. Folosirea alcoolului este des
curajată.

10. grăsimi totale:
1.1.: 15% din calorii 
l.s.: 30% din calorii

grăsimi saturate:
1.1.: 0% din calorii 
l.s.: 10% din calorii

grăsimi polinesaturate:
1.1.: 3% din calorii 
l.s.: 7% din calorii

grăsimi mononesaturate: 
lim itele nu sunt definite, 
colesterol:

1.1.: 0 mg/zi 
l.s.: 300 mg/zi
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în tre  7 şi 9 februarie 1994, la 
Bucureşti, a avut loc Seminarul 
traducătorilor Biblici. Scopul 
principal al întâlnirii a fost pre
gătirea regulamentului privind 
traducerea interconfesională a 
Bibliei în limba română.

Seminarul s-a desfăşurat în 
prezenţa reprezentanţilor Socie
tăţilor Biblice Unite  din Marca 
Britanic, prof. Paul Ellingworth 
şi prof. Carlo Buzzetti. Au par 
ticipat clerici şi profesori de 
studii biblice, care s-au oferit să 
participe la traducerea Bibliei.

Cu toate dificultăţile pc care 
le ridică tendinţele confesionale, 
privind la general, se poate spune 
că întâlnirea a fost dominată de 
un spirit bun şi că s-au stabilit 
condiţiile necesare pentru realiza
rea unei traduceri care să redea 
ideile pe care Duhul Slânt a in
tenţionat să le transmită atunci 
când a inspirat pe scriitorii 
Bibliei şi nu ceea ce am vrea noi 
să ne spună, ca să justifice păreri 
ale secolului XX.

lată câteva idei care sunt cu
prinse în regulament:

- Prin această traducere sc ur 
măreşte o redare în limba română 
actuală a textelor originale ale Bi
blici. La realizarea traducerii nu 
sc urmăresc scopuri confesionale.

- Pentru traducere sc vor folosi 
textele originale, general acceptate;

- cărţile apocrife vor fi incluse 
numai în ediţiile destinate biseri
cilor care le acceptă;

- va fi folosită ortografia ac
tuală a limbii române, vor fi evi
tate arhaismele, ca şi exprimările 
şi formulările care ar putea să 
provoace reacţii nefavorabile;

- pentru a se evita caractcrul 
confesional, în text nu se admit 
nici un fel de sublinieri.

In legătură cu organizarea 
muncii dc traducere, regulamen
tul conţine prevederi care să asi
gure o traduccre cât mai impar
ţială. Iată câteva din prevederile 
în acest domeniu:

a. Traducătorii sunt împărţiţi 
în două grupe, una compusă din 
traducători din bisericile o r to 
doxă şi catolică şi alta din bisericile 
protestante şi neoprotestante.

Traduccrea seva realiza în 
echipe de câte doi traducători, 
unul din fiecare grupă. Astfel, 
fiecare pasaj biblic va fi tradus de 
un ortodox sau catolic şi de un 
protestant sau ncoprotestant,  
urmărindu-sc consensul.

Odată tradusă o parte a Bibliei 
de către o echipă, textul realizat 
va 11 oferit şi celorlalţi traducători.

b. Textul tradus va fi înaintat 
dc către traducători cchipei dc 
revizori carc vor studia textul 
tradus, comparativ cu originalul, 
şi vor face observaţii cu privire la 
traducere.

Echipa dc revizori este alcă
tuită din câte un reprezentant al 
fiecărei biserici carc participă la 
traducere.

c. După ce traducătorii apre
ciază observaţiile făcute dc revi
zori şi după ce fac eventualele 
ajustări, textul va fi trimis G rupu 
lui Consultativ, carc este alcătuit 
din conducători ai bisericilor, citi
tori interesaţi ai Biblici şi oameni 
din diferite grupări sociale.

Observaţiile membrilor grupu
lui consultativ vor privi îndeosebi 
modul în carcva fi reccptat textul 
traduccrii dc către cele mai largi 
cercuri de cititori.

d. După ce lucrarea a primii 
avizul comitetului de revizie, ca va 
fi supusă conduccrii bisericilor ai 
căror reprezentanţi participă la 
noua traducere, urmând ca aces
tea să sc pronunţe asupra ac
ceptării traducerii respective.

Sigur că sunt şi elemente pe 
carc nu lc agrcem, dar care nu 
sunt dc mare imporianţă, cum ar 
fi, dc exemplu, translitcrarea nu
melor proprii din limbile origi
nale - Daniil, Ezechiil, lisus, 
Mihecia (Mica) ctc.

Tot cu ocazia acestui seminar, 
s-au prezentat ofertele din partea

specialiştilor: domeniul colaboră
rii (în calitate de traducător sau 
revizor) şi cărţilc biblice la care 
ar dori să lucreze. Repartizarea 
definitivă se va realiza până în luna 
iulie, când se vor analiza ofertele, 
precum şi componenţa cchipclor.

în concluzie, putem spune că 
nc-am făcut partea în ccca ce 
priveşte crearea condiţiilor ca 
accastă traduccre a Bibliei să 
poată fi cât mai corectă. Prezenţa 
traducătorilor noştri şi a altor 
protestanţi  este o garanţie în 
acest sens, fără să subestimăm 
prin aceasta compctcnţa şi 
bunele intenţii ale celorlalţi par
ticipanţi la proiect.

Dacă ţinem cont carc sunt 
biscricilc implicate în această 
lucrare, constatăm că, dacă tradu
cerea aceasta se va realiza, ca se 
va bucura dc credit din partea 
unui cerc foarte larg de cititori. 
Aşa stând lucrurile, socotim ca o 
datorie morală să contribuim la 
redarea Cuvântului lui D um ne
zeu, neamcstccat cu păreri om e
neşti, şi, în felul acesta, să contri
buim la prezentarea „adevărului 
curat" cât mai multor oameni.

Despre motivele şi condiţiile 
carc au determinat participarea 
bisericii adventiste la acest proiect, 
cum şi despre condiţiile în care 
colaborăm şi în care acccptăm să 
continuăm colaborarea, vom scrie 
într-un număr viitor. Vă vom in
forma, de asemenea, şi cu privire 
la traducătorii adventişti care vor 
începc să lucreze la accastă ediţie 
a Bibliei, cum şi despre evoluţia 
lucrării în diferite stadii.

Deşi participarea noastră la 
acest proicct ridică probleme 
complexe, noi veghem, ne rugăm 
şi ne sfătuim permanent ca să tra
gem numai la jugul lui Hristos. 
Atunci când vom aprecia că se 
fac paşi care nu sunt compatibili 
cu învăţătura biblică şi cu prin
cipiile bisericii noastre nu vom 
merge nici un pas mai departe.

Viorel Dima 
este desemnai să ne reprezinte în 
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IDEI, FAPTE, EVENIMENTE COMENTATE

Icoanele si Cuvântuly

în emisiunea C R E D O  (4 ianuarie, programul 2 
al Televiziunii) s-a putut urmări o dezbatere despre 
icoane, condusă dc dl.Titi Dincă. Invitaţii au fost 
colegul nostru Lucian Cristcscu, prof. dr. Petre David 
dc la Teologia ortodoxă din Bucureşti şi doi artişti 
plastici, pictorul Radu Dărângă şi pictorul dc icoane 
Vasile Anghelache. Convorbirea, desfăşurată intr-o 
manieră academică, fără conflicte polemice deschise, 
s-a polarizat în jurul celor două idei: icoana şi Cuvântul. 
Evident, fratele Cristcscu susţinea valoarea exclusivă 
a Cuvântului, în sensul lui biblic, ca mijloc necesar şi 
suficient al mântuirii noastre. Replica domnului 
Radu Dărângă încerca să estompeze relaţia dc opoziţie 
dintre cei doi poli, spunând că „domnul Cristcscu, ca 
muzician, este mai sensibil la mesajul sonor (cu
vântul), cu însă, ca pictor, la cel vizual (icoana)'1.

Dilema însă nu este alternativa sonor-vizual. Ea 
nu se reduce la purtătorul dc mesaj, ci esenţa ei este 
închinarca, adică impactul acestui mesaj în viaţa 
mea. Căci adevărata închinare este în „Duh şi ade
văr". Nu în faţa Duhului şi a adevărului, reprezen-

i tate prin indiferent ce mijloc sonor sau vizual, ci în 
Duh şi adevăr. Ceea ce înseamnă că Duhul şi adevărul 
trebuie să fie in noi. „Rămâneţi în Minc“, a spus Ade
vărul, carc este şi Duhul întrupat,  „şi Eu voi rămânea 
în voi“. El în noi sau noi în El, în esenţă, înseamnă 
acelaşi lucru, cea mai intimă relaţie posibilă, legătura 
vitală relăcută. Este relaţia născătoare de minuni, al 
cărei rod doveditor este o inimă nouă. Aceasta este o 
relaţie personală. Ea nu poate li personală şi mijlocită. 
Cei doi termeni se exclud. Ori personală, ori mijlocită. 
Iar termenul personal include acele facultăţi care 
definesc personalitatea: gândirea, conştiinţa, voinţa. 
Sună cel puţin neobişnuit să spun despre un nou 
născut a l  a fost, personal, la biserică. Nimeni nu s-ar 
gândi că pruncul dc o zi a fost îndemnat dc conştiinţa 
sa şi de aceea a decis să meargă la botez, văzând cu 
ochiul minţii ce este bine şi ce este rău. Sună mai 
familiar: mama lui, personal, l-a dus la biserică. Minu
nea mărturisirii - cu tot ce înseamnă ca - se naşte toc
mai din această relaţie personală şi nemijlocită cu 
Dumnezeu. Dc fapt, tot ce se interpune într-o relaţie 
personală poate să descurajeze. Chiar şi o icoană. în 
aceasta constă raţiunea poruncii a doua din Decalog: 
„Să nu-ţi faci chip cioplit..." (Ex. 20,4). Dumnezeu nu 
interzice numai idolatria păgână, închinarca la zeităţi 
imaginare, ci şi iconolatria, adică închinarca înaintea 
unor chipuri carc înlăţişează lucruri reale: „Să nu faci 
nici vreo în laţ işa re a lucrurilor carc sunt... Să nu te 
închini înaintea lor.. .“ Istoria Vechiului Testament 
demonstrează că, în ciuda cunoştinţei despre adevă
ratul Dumnezeu, cea mai mare tentaţie a poporului

iudeu a fost idolatria. Satana, ca autorul moral al 
acestui păcat, a ştiut să exploateze o caracteristică a 
omului firesc, şi anume faptul că cl trăieşte în impe
riul simţurilor sale, îl impresionează ccca ce vede, 
reacţionează la ceea ce se adresează simţurilor sale. 
Răspunsul lui la cele nevăzute este mult mai slab, 
funcţia credinţei acţionează anevoios şi cu ezitări.
De aceea, „au schimbat slava Dumnezeului nemuri
tor intr-un chip.. .“ (Rom. 1,23) vizibil şi concret, iar 
închinarca, într-un ritual carc nu necesită în mod 
obligatoriu participarea credinţei şi care nu arc nimic 
comun cu legătura personală a sufletului cu Dumne
zeu. Obiectelc şi ade le  dc cult sc încarcă cu virtuţi mis
tice, iar închinarea, cu valenţe magice, în care rostirea 
unor formule de rugăciune are valoare prin ele însele, 
indiferent dc fondul suflctcsc, meritele cumulându-sc 
în raport direct cu numărul rugăciunilor.

închinarea la icoane nu este o moştenire dc pe 
vremea apostolilor, cu atât mai puţin din timpul 
Vcchiului Testament,  deşi se invocă adeseori a r 
gumentul despre şarpele de aramă din pustie, 
heruvimii de pc chivot şi imaginea îngerilor dc pe 
catapeteasma sanctuarului. Dar accstc înfăţişări 
aveau o funcţic dc decor, de simbol sau didactic, altfel 
s-ar contrazice cu însăşi porunca care era păstrată în 
interiorul chivotului. De altfel, ştim că unul dintre 
îngerii înfăţişaţi a respins catcgoric gestul dc închina
re carc i se adresa dc către apostolul Ioan.

în ccca cc priveşte vizualizarea Divinităţii, accas- 
ta s-a întâmplat pc deplin prin întruparea Fiului lui 
Dumnezeu. El este „icoana", adică înfăţişarea vizibi
lă a Celui nevăzut şi atât mediatorul,  cât şi obiectul 
suprem al închinării noastre, Cuvântul carc s-a prefă
cut în trup tocmai în acest scop.

Aceasta este idcca eentrală a Noului Testament, 
nici urmă de vreo închinarc în alţi termeni sau prin 
intermediul icoanclor. Infiltrarea din cultura greco- 
romană a modelului dc închinare în faţa unor chi
puri este demonstrabilă istoric. Sc cunosc exemple 
clasice din Pantheonul roman, când pur şi simplu s-a 
şters numele zeităţii păgâne de pc soclu şi s-a trccul 
numele unui sfânt, cu înfăţişare asemănătoare. Miş- 
carca iconoclastă din sccolcle 7-8 a avut ca obiectiv 
declarat tocmai eliminarea împrumutului păgân din 
închinarca creştină. Regretabil este că al doilea 
sinod din Nicca (787) a consfinţit definitiv cultul icoa
nclor, afirmând despre porunca a doua a Decalogu
lui că ea a fost numai pentru iudei, ca şi porunca a 
patra. Marele mişcări reformatoare ale Evului Mediu 
revin la închinarca biblică - atât protestantismul, cât 
şi ncoprotcstantismul - considerând nccrcştină şi, 
deci, ncbiblică folosirea icoanelor în închinarc.

Lazăr Forray,
Directorul Departamentelor
Puhlic/qii şi Conumicaiii




